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Бургаският 
театър 
осиротя, 
последни 
аплодис-
менти за 
Борислав 
Чакринов

Община Бургас 
приема рекорден 
бюджет за спорт

Средства. 215 000 лева спасяват ФК „Черноморец 1919“ 
след оттегляне на бетинг-спонсор
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Въпроси. Защо трябва да ядем ябълки от Нова Зеландия за 6 лева 

ДОНА МИТЕВА

Лозари, овощари, зърноп-
роизводители днес отново 
ще са на една от точките 
за блокиране на пътищата 
в Бургаско – отсечката 
Бургас – Айтос в района на 
„Големият Бекир“. Проте-
стът на фермерите от 
региона, а и в цялата стра-
на, продължава от начало-
то на седмицата.

Категорично разделение 
по сектори е трудно да се 
направи, казват самите те, 

защото голяма част от 
зърнопроизводителите 
отглеждат и животни или 
пък имат градини – зелен-
чукови или овощни.

„Всички сме фермери, 
искаме ред, адекватни за-
кони и норми, които да 
изпълняваме. Парите са ни 
последна грижа. Ние сме 
браншови организации, не 
сме политически. Не искаме 
оставки. Който и да дойде 
– работата трябва да се 
свърши. Не ни интересува 
кой ще я свърши. Не става 

Земеделци от региона 

ОБЯВА

„Бургаска Южночерноморска” Регионална Лозаро Винарска Камара 
набира кандидати за състав на Регионална Дегустационна 

Комисия мандат (2024-2025) за извършване на органолептичен 
анализ и оценка на вина, гроздови ракии и бренди.

• Необходими документи за кандидатстване:
– заявление (от офиса на камарата)
– копие от диплома за висше образование, специалност „Техно-

логия на напитките” или приравнена на нея  специалност.
– документ  удостоверяващ трудовия стаж по специалността (не 

по-малко от 5-години)
– копие от документ за постоянен адрес или месторабота.

• Срок за подаване на заявления: един месец от датата на 
публикуване на обявата.

• Адрес: гр.Бургас, ул. „Шейново“ №3, ет.3, стая №323 

• Телефон: 0889 765 097; e-mail: rlvk_05bourgas@abv.bg

ПОКАНА

ПК Сдружение „Учители и приятели по дух“ - гр. Бургас, предста-
влявано от Председателя на Сдружението Михаил Георгиев, на осно-
вание чл. 26 от ЗЮЛНЦ и разпоредбите на Устава, свиква отчетно-
изборно събрание, което ще се проведе на 23.03.2024 г. от 17:00 
часа на адрес Клуба на сдружението к-с „Лазур“ бл. 144 при следния

ДНЕВЕН РЕД:
1. Отчетен доклад за 2023 г.
2. Отчет на Ревизионната комисия
3. Промени в състава на Управителния съвет
4. Точка разни
Поканват се всички членове на Сдружението да вземат участие. 

Регистрацията на членовете ще се извърши на същия ден от 16:30 ч.
При липса на кворум събранието ще се проведе от 18:00 ч. същия 

ден.
Материалите по събранието и предложенията за решение по 

дневния ред са на разположение в офиса на Сдружението.

Михаил Георгиев,  
Председател на Сдружение „Учители и приятели по дух“ гр. Бургас

 Фермерите 
настояват 
за адекват-
ни закони и 
норми 
ФОТО: ОТ ПРОТЕСТИ-
РАЩИТЕ

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

„Бюджетът на Царево 
за тази година е насочен 
към две цели – възстано-
вяване щетите от бед-
ствието и изграждане на 
медицински център. Бю-
джетът е 57 млн. лева – 
рекордно висок, като е 
подчинен на тези два 
приоритета, заяви кметът 
на Царево Марин Киров 
по време на разглеждането 
му от Общински съвет. 

До началото на турис-
тическия сезон трябва да 
е възстановена инфра-
структурата, която 
пострада, а до края на 
годината да е завършен и 
оборудван медицинският 
център. 

Общината е одобрена 
по пет проекта за евро-
пейско финансиране, сред 
които са водопроводът 
на Варвара, нов път до 
Бродилово. Готова е за 
втори транш за справяне 
с последствията от бед-
ствието. 

Ще поеме дълг, част от 
който ще отиде за обо-
рудване на медицинския 
център, а друга част за 
инфраструктурен проект.

Общинският съвет прие 
още и Програма за упра-
вление на кмета на общи-
на Царево за настоящия 
мандат, в която са вклю-
чени всички обекти от 
първостепенно значение 

и ремонт на пристанище-
то.

По предложение на кме-
та бяха променени и Пра-
вилата за подпомагане на 
двойки с репродуктивни 
проблеми, чрез което се 
дава възможност на двой-
ки, които вече са получи-
ли подкрепа, да имат 
възможност за второ 
финансиране, ако няма 
други записани.

В края на сесията Киров 
сподели:

„Не искам тази сесия да 
се запомни и да остане в 
историята с дебата за 
замразяването и намаля-
ването на заплатите на 
общински кмет и кмето-
вете по места. Благодаря 
Ви за подкрепата към 

общинския бюджет, и на 
колегите от опозицията. 
Благодаря за това, че 
подкрепихте докладните, 
свързани с дофинансиране 
на паралелки в училищата, 
благодаря за това, че под-
крепихте докладната за 
социалния център. И най-
важната докладна според 
мен днес, дори повече от 
бюджета, благодаря Ви, 
че подкрепихте доклад-
ната за промяна за прави-
лата за инвитро. С нея 
даваме възможност на 
двойки, които вече са се 
възползвали от подпома-
гането, но продължават 
да имат този проблем – 
при наличен ресурс да 
кандидатстват повтор-
но.“

Бюджетът на Царево с две цели: Възстановяване 
от бедствието и нов медицински център 

СЪОБЩЕНИЕ

На основание чл.4, ал.1 от НУРИОВОС, Стойчо Петров Шингов, 
уведомява всички заинтересовани физически и юридически лица, 
за наличие на инвестиционно намерение за ”Промяна предназ-
начението на поземлен имот с идентификатор 67800.5.136 по КК 
на землище гр.Созопол, идентичен на УПИ IV-5136 по действащия 
ПУП ПРЗ на м.Буджака, землище гр.Созопол, с цел изграждане 
на „Вилна сграда”. 

Информацията за преценяване необходимостта от ОВОС по 
Приложение №2 към чл.6, ал.1 от Наредбата за ОВОС на инвес-
тиционното предложение е на разположение на заинтересовани-
те страни  всеки работен ден от 9.00 ч. - 12.00 ч. и от 13.30 ч. - 
16.00 ч., в период от 14 /четиринадесет/ дни от датата на 
обявяване на следния адрес: гр.Приморско, ул.“Трети март“ №55, 
тел.-0879292080 – Диляна Йовкова.

„
Благодаря, че 
подкрепихте 
докладните, 
свързани с 
дофинансиране 
на паралелки в 
училищата, 
благодаря за 
това, че подкре-
пихте докладна-
та за социалния 
център

Марин Киров, кмет 
на община Царево

С пълно единодушие от присъстващите общински съветници бе приет бюджетът на община 
Царево за 2024 г.                ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР ОБЩИНА ЦАРЕВО

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Започна аварийно изкърп-
ване на второкласния път 
II-73 в района на селата Вълчин 
и Лозарево, в област Бургас и 
в част от Ришкия проход. Ще 
се изкърпят най-компроме-
тираните и деформирани 
участъци, за да се осигури 
безопасността на движение. 
Дейностите се изпълняват 
без да се спира движението, 
което ще се осъществява в 
едната лента. Необходимо е 
водачите да шофират вни-
мателно и стриктно да 
спазват пътната сигнализация. 
При добро и сухо време се 
предвижда ремонтните дей-
ности да приключат до две 
седмици, съобщават от АПИ.

Второкласният път е с 
интензивен трафик и про-
грамата на Агенция „Пътна 
инфраструктура“ предвиж-
да основен ремонт на 90 км. 
От тях 47 км са на терито-
рията на област Бургас, а 
останалите около 43 км са в 
област Шумен. Целта е трай-

но подобряване на експлоата-
ционното състояние на 
отсечката, носимоспособ-
ността на пътната кон-
струкция и отводняването. 
В момента се изработват 
техническите проекти за 
основния ремонт на пътя. 
Изработването на проект-
ната документация преми-
нава през три междинни 
етапа, като до момента е 
завършен първият междинен 
етап. След изработването 
му ще бъде проведена еколо-
гична процедура и тръжни 
процедури по ЗОП за избор на 
изпълнители на строително-
монтажните работи и на 
строителния надзор. Про-
гнозният срок за започване 
на основния ремонт на тра-
сето е 2025 г. 

За осигуряване безопас-
ността на движение по 
второкласния път до реали-
зацията на основния ремонт 
Областно пътно управление 
– Бургас ще продължи да 
поддържа отсечката чрез 
текущи дейности.

Кърпят аварийно 
разбит път между 
две сунгурларски села

Основен ремонт на трасето 
на Ришкия проход ще започне 
през 2025 година 
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въпрос за политика“, под-
черта Александър Сотиров, 
зам.-председател на регио-
налния съюз на Национал-
ната асоциация на зърноп-
роизводителите (НАЗ).

Протестът ще продъл-
жи със сигурност и в петък, 
защото следващата среща 
с държавниците е в петък 
следобед.

Блокадите ще продъл-
жават докато не се започ-
не да се работи по искани-
ята, убедени са фермерите, 

които извадиха техниката 
си край Айтос.

„Ако се поеме реален 
ангажимент, с реално раз-
писани срокове, може да се 
вдигнат блокадите. Но 
нека никой не си прави 
илюзии, че след седмица, ако 
не вървят нещата, няма да 
излезем отново на протест“, 
подчертава младият фермер. 

Той се обръща и към 
гражданите, които недо-
волстват и са негативно 
настроени към протеста 

на земеделците с призив: 
„Не ни укорявайте, а ако 
можете, ни съдействайте, 
защото всички по веригата 
сме навързани. Потърпев-
ши сме всички – като по-
требители. Всички ядем 
некачествен хляб и вносни 
плодове и зеленчуци. Те са 
далеч с по-ниско качество 
от това, което произвеж-
даме. Познавам хората от 
бранша и знам колко ка-
чествени са нашите про-
дукти. Защо трябва да 

ядем ябълки от Нова Зе-
ландия – 6 лв. килограма. 
Това нормално ли е? Зато-
ва нека хората да не се лъжат, 
че искаме пари и да богате-
ем само. 

От 30 каси с плодове и 
зеленчуци само една е с 
българско производство в 
голяма верига магазини. На 
това се натъкнах преди 
няколко дни. Нима ние 
нямаме добро производство? 
Домати, краставици, пло-
дове от Турция, Полша, 

Италия, Испания... от 
къде ли не. По същия начин 
горе-долу стои въпросът 
и със зърното“, казва фер-
мерът и задава още един 
логичен въпрос, базиран на 
негови лични наблюдения 
– че в чужбина никъде не се 
виждат български плодове 
и зеленчуци: „Щом има 
свободно движение на сто-
ки, защо тогава ние не 
получаваме изравнени 
субсидии с останалите 
страни в ЕС?“

продължават с блокадите
„
Не ни укорявай-
те, а ако може-
те, ни съдейст-
вайте, защото 
всички сме 
потърпевши

Александър Сотиров,  
фермер

ДОНА МИТЕВА

Топлото време не само 
изкара бургазлии край 
морето, но успя и да по-
стави два температурни 
рекорда.

По данни от Светлана 
Тонкова, администрати-
вен ръководител на Хи-
дрометеорологична об-
серватория – Бургас на 5 
и 6 февруари са подобрени 
два температурни рекор-
да.

Измерената максимал-
на температура във 

вторник е била 22,9 гра-
дуса, като на същата 
дата през 1970 година 
измерената температура 
е била 19 градуса.

В понеделник термоме-
трите са показали 20,4 
градуса, докато през 1993, 
също на 5 февруари гра-
дусите са били 17,1.

„По предварителни 
данни и в събота се очак-
ват високи температури, 
но дали ще има подобрени 
рекорди не може да се 
каже“, коментира Свет-
лана Тонкова. 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

След като през послед-
ните няколко години Об-
щина Бургас обнови освет-
л е н и е т о  в ъ в  в с и ч к и 
съставни селища, в доста 
квартали и по протеже-
нието на 22 основни улици 
и булеварди, тя има жела-
нието да продължи ната-
тък. За целта е изготвен 
проект, с който да се 
кандидатства за осигуря-
ване на външно финанси-
ране по Националния план 
за възстановяване и устой-
чивост на Република Бъл-
гария. Кметът Димитър 
Николов го внесе за раз-
глеждане и одобрение в 
местния парламент.

Основната цел на про-
ектното предложение е да 
се повиши енергийната 
ефективност на система-
та за външното изкуст-
вено осветление на тери-
торията на община Бургас, 
чрез технологичното ѝ 
обновление и модернизация 
в 4 района: жилищните 
комплекси „Славейков“, 
„Лазур“, „Зорница“ и Цен-
трална градска част.

В резултат от изпъл-
нение на инвестицията 
ще се подобрят енергий-
ните характеристики, 
като се постигне най-мал-
ко 30% спестяване на 
първична енергия. Но ед-
новременно с това значи-
телно ще бъде подобрено 

нивото на осветеност по 
кварталните улични мре-
жи.

Предвидените дейности 
включват пълна подмяна 
на съществуващите осве-
тителни тела с нови ви-
сокоефективни източни-
ци на светлина, които 
имат повишени експло-
атационни характерис-
тики и повишена ефек-
тивност – светодиодни 
(LED) осветители от 
последно поколение. Про-
ектът включва и надграж-
дане на автоматичната 
система за управление и 
контрол на уличното 
осветление в посочения 
обхват. Той е в унисон със 
заложения в Програмата 

за демографско развитие 
на Бургас стратегически 
приоритет за осигуряване 
на ефективна и добра сре-
да за живеене.

Максималната стойност 
на проектното предложе-
ние е до 2  000  000 лева, 
което представлява 100% 
от общите допустими 
разходи.

Съгласно условията за 
кандидатстване, Община 
Бургас се задължава за пе-
риод от 5 години след 
приключване на проекта 
да извършва ежегодни 
вноски във Фонда за декар-
бонизация. Условията и 
редът за това ще бъдат 
уредени с допълнително 
споразумение.

ДОНА МИТЕВА

Елиф Джанан Тунджер 
– зам. областен управител 
на Къркларели, отговарящ 
и за образованието, и Хилал 
Йозефсун – директор на 
Областна дирекция на 
националното образование 
в Къркларели проведоха 
работна среща с Петя 
Петрова, началник на Ре-
гионалното управление на 
образованието в Бургас. 
Тази среща бе инициирана 
от Толга Оркун – генерален 
консул на Република Турция 
в Бургас.

По време на визитата 
на турските гости са ко-
ментирани възможности 
за обмен на добри практи-

ки и сътрудничество в 
сферата на образованието. 

„Споделени бяха множе-
ство проектни идеи и 
бяха набелязани аспекти, в 
които да се разгърне парт-
ньорството, като част 
от тях са: иновативност 
в преподаването, учениче-
ско самоуправление и пре-
венция на отпадането“, 
разказа Петя Петрова.

Гостите са впечатлени 
от проекта на ПГМЕЕ, 
който е изложен в сграда-
та на управлението. Той 
е дело на ученици от па-
ралелка, в която се изуча-
ва заваряване и недвусмис-
лено показва, че чрез 
заварки може да се твори 
изкуство.

Община Бургас с проект за модернизация на 
осветлението в „Славейков“, „Зорница“, „Лазур“ и ЦГЧ

Живакът скочи до нови 
температурни рекорди 
през февруари

Идеи в образованието обменят 
представители на Къркларели и Бургас

Конструктивният диалог предполага нови срещи и задълбоча-
ване на контактите       ФОТО: РУО – БУРГАС

Младите хора се разсъблякоха през февруари
ФОТО: РЕНИ КОЛЧЕВА
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Обсъдиха финансовия план 
Европейски облик. Нови търговски пространства по бул. „Яворов“ насърчават 
частната инициатива в морския град

МОНИКА ИЛИЕВА

С въпроси и предложения 
на граждани, свързани с 
подобряване на инфра-
структурата в община 
Поморие, премина общест-
веното обсъждане на 
проектобюджета за 2024 
г. То бе разделено в три 
точки – обсъждане на 
финансовия план, промя-
на на търговските зони 
по бул. „Яворов“, предста-
вяне на потенциални 
терени за изграждане на 
тренировъчна спортна 
зала в града. Срещата, на 
която присъства кметът 
на града Иван Алексиев, 
председателят на Общин-
ския съвет Адам Адамов, 
заместник-кметът Кун-
чо Гайдов, се проведе в ГХГ 
„Дечко Стоев“ и продължи 
близо два часа. Янчо Или-
ев,  заместник-кмет, 
представи по време на 
срещата заложените в 
новия бюджет параметри 
– 61 251 058 лв. и източ-
ниците им на финансира-
не. От тях данъчните 
приходи са 10 055 000 лв., 
неданъчните – 12 450 474 
лв., субсидиите за делеги-
рани от държавата дей-
ности – 25  093  257 лв. 
Преходният остатък от 
2023 г. е 13 093 781 лв. Ка-
питаловата програма на 
Общината за настояща-
та година е 14 528 051 лв. 
Включва дейности, част 
от които вече са реали-
зирани с решения на Об-
щински съвет – Поморие. 
Сред тях – изграждане на 
светофарна уредба в кръс-
товището на ул. „Княз 
Борис I“ и ул. „Мусала“ в 
града; проекти за рекон-
струкция на сградата на 
ОУ „Христо Ботев“ и за 
изграждане на физкултур-
ни салони в основните 
училища в Поморие и 
Ахелой; ремонт и благо-
устрояване на улици в 
различните съставни се-
лища; проектиране на 
улично осветление, сгради 
и съоръжения по населени 
места; изграждане на ули-
чен водопровод и улична 
канализация в местност-
та „Палеокастро“ (на 
изхода на Поморие за кк 
Слънчев бряг); основни 
ремонти на училища и 
детски градини, въвежда-
не на мерки за енергийна 
ефективност в тях. Със 
средства от капиталова-
та програма се предвижда 
закупуване на дълготрай-
ни материални активи, 
необходими за дейността 
на различни институции 
– компютри, озвучител-
ни системи, мултимедия, 
система за издаване на 
електронни фишове и 
други.

Средствата, осигурени 
по европейски проекти, 

са над 22 000 000 лв. 

Със срок на изпълнение 
до края на 2026 г., от дър-
жавния бюджет за 2024 г. 
са одобрени за финансира-
не проектите за основен 
ремонт на общински път 
Горица – Гълъбец – Порой; 
изграждане на спортен 
обект – многофункционал-
на спортна зала; основен 
ремонт на улици, трото-
ари и реконструкция на 
прилежащата им ВиК ин-
фраструктура, намиращи 
се в ЦГЧ на Поморие и за 
реконструкция на същест-
вуващо кръстовище, ул. 
„Княз Борис“ и ул. „Европа“.

Така представеният 
проектобюджет заедно с 
постъпилите предложения 
ще бъде разгледан от по-
стоянните комисии към 
местния парламент, след 
което гласуван на редовно 
заседание през месец фев-
руари.

В дискусионната част 
бяха поставени въпроси, 
касаещи реконструкция на 
стара църква в града, из-
граждане на нова настилка 
по най-голямата транс-
портна улица „Мусала“ в 
кв. „Св. Георги“, опазване 
на Поморийско солено езе-
ро. 

Щерион Андреев –„Не 
чух да са предвидени сред-
ства за църквата „Преоб-
ражение Господне“, орга-
низирахме подписка с 
искане за спешен ремонт, 
има обезпокоителни пук-
натини. Хубаво е, ако не са 
предвидени средства в 
капиталовата програма, 
да бъдат предвидени, за-
щото е най-старият 
действащ храм по Черно-
морието“.

Кметът Иван Алексиев 
отговори фактологично, 
припомни, че Община По-
морие е предприела необ-
ходимите действия за 
цялостно обследване на 
храма и на района около 
него още през 2022 г. „Свър-
захме с УАСГ, гр. София. 
Следваме точно предписа-
нието на Министерство-
то на културата. Всичко 
е съгласувано с Националния 
институт за недвижимо 
културно наследство 
(НИНК). Първата стъпка 
е направена, втората – 
пълно обследване на осно-
вите на храма, изготвяне 
и внасяне на проект – на-
правено е от проф. Богомил 
Петров и екип. Платено е 
на университета. Те са 
внесли в НИНК. След това 
влезе екипа на проф. д-р арх. 
Йорданка Кандулкова, 
която обследва сградата 
– всички пукнатини и на-
рушения, и пространство-
то около храма, изготвен 
е проект за укрепване, 
реставрация и консервация, 

благоустрояване на цялото 
пространство. Очаква се 
проектът да бъде предаден 
на Община Поморие. В 
същото време са обследва-
ни вътре икони, стенопи-
си и т.н. Чакаме резултати, 
които също ще бъдат 
внесени в НИНК и когато 
се получи одобрение с ко-
личествени сметки, остой-
ностяване, тогава ще 
предвидим средствата за 
реставрация на храма в 
цялостния му вид – от 
основите, през сградата до 
околното пространство“, 
обясни пред присъстващи-
те Иван Алексиев.

Всички буни на 
Ахелойския плаж – 

обследвани 

Кметът на Ахелой Ди-
митър Нейчев заостри 
вниманието към проблеми 
с плажната ивица. Той 
директно потърси помощ 
от общинската управа на 
Поморие с въпроса: „С 
какво можете да ни помог-
нете за нашия плаж?“ 
Стана ясно, че е приклю-
чило прединвестиционно-
то проучване на Ахелойския 
бряг – от Пристанището 
до Бункера, всички буни са 
обследвани. „Очакваме 
МРРБ да започне втория 
етап – възлагане на проек-
та и изпълнението му по 
възстановяване на стари-
те буни, запазване на 
брега и плажа. Той е изклю-
чителна държавна собстве-
ност и Общината може 
само да иска от МРРБ. 
Важното е, че обследване-
то е минало, защитено е 
на разширен експертен 
съвет, сега очакваме про-
ектиране. Бяха предложе-
ни три варианта на бре-
гоукрепване, включващи 
буни. Няма да има бето-
ниране на брега. Надявам 
се тази година да бъде из-
готвен проектът, от 
следващата да се премине 
към  изпълнението“, обър-
на внимание Алексиев. В 
допълнение поясни, че па-
ралелно Община Поморие 
е готова да кандидатства 
за самото пристанище, за 
обособяване на лодкосто-
янка – малко пристанище 
– за рибарите на Ахелой. 
Така на практика целият 
бряг ще бъде защитен.

Димитър Нейчев попи-
та и за почистването на 
р. Ахелой. Пред присъст-
ващите бе разяснено, че р. 
Ахелой – изключителна 
държавна собственост, е 
ангажимент на Областна 
управа – Бургас. „Те нямат 
бюджет и молбата им е 
ние като Община да поемем 
почистването на реката. 
В момента съм възложил 
обследване и на реките в 
селата Гълъбец, Медово, за 
да сме наясно със състоя-
нието на коритата им, за Жълтият склад, под който се намират 3,6 дка общинска земя           ФОТО: МОНИКА ИЛИЕВА

Кметът Иван Алексиев представи проектобюджета             ФОТО: МОНИКА ИЛИЕВА

Капката в 
Поморие – едно 

от местата, 
коментирани 

за строежа 
на бъдещата 

малка спортна 
зала в града,  

се оказва  
неподходящо

Теренът, 
частна соб-
ственост на 
“Черномор-
ско злато” 
АД, е едно от 
местата, 
върху които 
може да бъде 
изградено 
шпорт 
халето - 
приемник на 
хандбална-
та школа в 
града



да можем да кандидатства-
ме за средства в тази на-
сока. Община Поморие 
няма необходимия ресурс 
за тяхната поддръжка“, 
разкри в допълнение Алек-
сиев.

Соня Нушева, жител на 
града: „Има улици до Кап-
ката, по които не е изгра-
дено осветление, но те все 
пак са в обхвата на синя 
зона. Какво ще предприеме 
Общината в тази връзка?“ 
От отговора на местната 
управа стана ясно, че ня-
колко улици в района 
трябва да бъдат завърше-
ни – „Велека“ и „Арда“, след 
което ще се премине към 
изграждане на улично ос-
ветление. 

Представители на кв. 
„Свети Георги“ потърсиха 
обещание за обновяване на 
тротоара по ул. „Мусала“ 
– най-голямата транспорт-
на артерия – в Новия град. 
Беше им отговорено, че 
място за притеснение 
няма. ОП БКС има собствен 
бюджет и тротоарът е 
включен в него, което оз-
начава, че в кратък срок ще 
стартира подновяване.

Граждани се поинтере-
суваха по въпроса с довеж-
дащия водопровод на По-
морие. Алексиев разясни, 
че в големия воден проект 
на ВиК-Бургас е включен 
ремонтът на довеждащия 
водопровод на община 
Поморие и изграждането 
на двата питейни резер-
воара над с. Лъка. Тъй като 
е краят на програмния 
период, проектът е фази-
ран и ще стартира от 
следващата година – 2025. 
„Ще допълня въпроса – има-
ме същия проблем и със 
спадовете на електричест-
во за града. През 2025 г. се 
очаква да започне изграж-
дането на ел. подстанция 
Поморие, която да захран-
ва и да бъде самостоятел-
на за града ни, за да решим 
проблема със спадовете. 
Ако стартират и двата 
проекта през 2025 година, 
ще бъдат завършени през 
2027 година“, разясни кме-
тът на Поморие.

Ани Андреева постави 
в центъра на вниманието 
казуса с опазването на 
Поморийско солено езеро. 
Стана ясно, че в ход е ново 
споразумение с Българската 
академия на науките (БАН) 
за мониторинг над езерото, 
която включва соленост, 
образуване на кал и други 
важни опазващи и съхра-
няващи процеси. Беше 
припомнено, че от година 
е монтирана станция в 
района на езерото, която 
дава точни резултати за 
солеността на езерото. 
Подготвя се обстоен доклад 
до министъра на околната 
среда и водите за състоя-
нието му, защото езерото 
„има един голям проблем и 
за жалост пак създаден от 
държавата. Имахме среща 
с представители на Аген-
ция „Пътна инфраструк-
тура“ и изпълнителите на 
обхода на Поморие. Той 

пресича р. Пазариолу, коя-
то трябва да приеме всич-
ки дъждовни води и да ги 
отведе извън езерото, но 
това не се случва. Доказа-
хме, че нещата не са изпъл-
нени както трябва. Ако 
водата не се обере и не се 
изведе в канали към морето, 
езерото е под заплаха. 
Представили сме и такъв 
проект към Агенция „Път-
на инфраструктура“ 
както и в МРРБ, за който 
чакаме одобрение, защото 
реализацията му не е по 
възможностите на Общи-
на Поморие. Очакваме 
одобрение от тяхна стра-
на относно финансиране-
то. По този начин всички 
дъждовни води ще се съби-
рат в канал и ще бъдат 
изведени към Черно море, 
тогава опасността от 
заливане на Поморийско 
солено езеро със сладка 
вода няма да съществува“, 
поясни Иван Алексиев. И 
добави, че е воден разговор 
с ресорното министерство 
за опазване на района око-
ло езерото. Преди години 
то е било оградено, в мо-
мента е защитена тери-
тория и се мисли в тази 
посока – конфликтните 
точки да бъдат контро-
лирани от екополиция. 

Милчо Скумов се поин-
тересува от запустелите 
кални бани, които се нами-
рат между Военния сана-
ториум и Специализирана 
болница за рехабилитация 
(„СБР-НК“ ЕАД) в Поморие. 
„Доказахме чрез стари 
архивни документи, че 
това са Анхиалските кални 
бани. Те са в актива на 
„СБР-НК“ ЕАД – самосто-
ятелно търговско друже-
ство към Министерство-
то на здравеопазването 
(МЗ). Поискахме да бъдат 
отписани, отговориха, че 
това е несъществуващ 
актив и няма как да го 
направят. Община Помо-
рие беше попитана за ин-
вестиционно намерение, 
отговорихме, че желаем 
възстановяване на стари-
те кални бани на същото 
място. На следващ етап 
получихме писмо от МЗ 
дали има претенции от 
местни жители към имота. 
Потвърдихме, че като 
наследник на Анхиалска 
община искаме да си върнем 
имота със споменатите 
инвестиционни намерения. 
Кореспонденцията спря 
дотам“, уточни кметът 
Иван Алексиев.

Веднага след обсъждане-
то на бюджета на община 
Поморие кметът Иван 
Алексиев подробно пред-
стави проекта за промяна 
на търговските зони по 
бул. „Яворов“, както и 
потенциалните терени за 
изграждане на спортна 
зала в града. Местната 
управа си е поставила за 
цел през новия туристи-
чески сезон Поморие да 
предостави на жители и 
гости по-красива и дос-
тъпна градска среда в ЦГЧ. 
„В тази връзка всички маси 

се преместват от стра-
ната на зелените площи, 
като квадратурата им се 
ограничава. Алеята откъм 
морето остава чиста. 
Видът на масите и чадъ-
рите ще е унифициран. 
Цветовете им, както и 
тези на декоративните 
елементи – кашпи и саксии, 
също ще бъдат съобразени 
с общия екстериорен вид 
на района“, обясни Алекси-
ев. Идеята – изключител-
но добра – много напомня 
на въведените преди ня-
колко години мерки в ЦГЧ 
в Бургас, чрез които об-
ластният град се сбогува 
окончателно с кича и 
причудливи хрумвания, а 
централните му улици се 
опитват да се конкурират 
с европейски като „Мари-
яхилфещрасе“ във Виена, 
„Ла Рамбла“ в Барселона и 
т.н.

Предложението е под-
робно обследвано и съгла-
сувано с гл. архитект на 
Общината Деница Дечева. 
Тепърва ще бъде гледано в 
ОбС. В зоната на тентите 
на заведенията „Св. Георги“ 
и „Редклуб“ няма да се раз-
решава поставяне на маси 
и чадъри заради водната 
атракция – фонтанът се 
монтира от месец май до 
края на септември и при-
влича много хора. 

Хандбалът ще има своя 
дом в Поморие.  

И не само! Обновяват 
сгурта в „Иван Вазов“ –  

волейболно, баскетболно 
и футболно игрище  

ще дадат импулс  
в развитието  

на спорта в града

В последната част на 
общественото обсъждане 
общинската администра-
ция оповести изследваните 
терени за ново хандбално 
игрище на територията 
на гр. Поморие. „Когато 
разбрах, че имаме възмож-
ност да осигурим финан-
сиране за спортна зала, тук 
обаче трябва да се направи 
разлика между арена и мал-
ка зала, каквато ние пред-
лагаме. Многофункционал-
на защото хандбалното 
игрище е най-голямо, в 
него влиза футбол на мал-
ки врати, волейбол, бас-
кетбол. Могат да се про-
веждат турнири по бокс, 
борба. Акцентирам че го-
ворим за спортна зала от 
350 до 500 места – т.нар. 
тренировъчни зали от 
лека конструкция – тер-
мопанели. Не говорим за 
голяма зала – арена – като 
тази в Бургас. Дали ще се 
случи проектът, или не, не 
е ясно, важното е, че можем 
да осигурим финансиране“, 
поясни Алексиев. 

Хандбалът в Поморие е 
бездомен. Спортът, който 
има своята именита ис-
тория и традиции в града 
заслужава подобаваща зала. 
„Знаете ли, че нашите 
момчета – шампиони – 
бяха домакини на турнир 
в зала „Никола Станчев“ в 

к-с „Меден рудник“ в Бур-
гас, защото в града не 
разполагаме с такава. След-
ващият турнир ще го 
домакинстват в Несебър 
– примерно, но не и в гр. 
Поморие. И така в един 
момент те ще загубят 
желание за игра. Тук е род-
ният дом на хандбала, нека 
тук да бъде и залата. Има 
несъгласие. Тръгнахме да 
обследваме нови терени.

Какво има под игрището? 
Няма да коментирам, всич-
ки знаем.

Насочвам вниманието 
ви към една справка, изгот-
вена от Исторически 
музей – Поморие. В по-но-
во време – 1995 г., възниква 
идеята да се изгради парак-
лис „Св. Георги Победоно-
сец“. Изготвена е идейна 
скица, открита е сметка 
в „Минералбанк“ за наби-
ране на сумата. Сливенски-
ят митрополит Йоаникий 
дава своята благословия за 
реализиране на предсто-
ящия проект. Идеята не е 
осъществена и след някол-
ко години на това място 
е издигнат хотел. 

Къде бяхте вие тогава, 
питам Ви? Бетонът се 
изливаше под прозорците 
на някои хора.

Призовавам всички ак-
тивисти, които стопи-
раха идеята на мястото 
на сегашното игрище да се 
построи шпортхале – уч-
редете си комитет за 
възстановяване на църква-
та. Желая ви успех – дано 
я възстановите! Това е 
уникален храм. За църква 
трудно се намират инвес-
титори, затова ние ще 
възстановим тази площад-
ка за спорт на открито. 
А вие се регистрирайте. И 
дерзайте! Община Поморие 
ще ви помогне“, даде дума 
градоначалникът наследил 
една от древните общини 
в региона – Анхиалска.

Следващият терен, 
който бе вкаран в диску-
сионен фокус – СУ „Иван 
Вазов“ – сгурта. Общин-
ската управа разясни: след 
обследване на простран-
ствата в района се оказва, 
че параметрите за застро-
яване са изчерпани. В 90-те 

години, когато е имало шанс 
да се случи нещо хубаво за 
развитието на спорта в 
града, са отцепени терени 
от училищния двор, върху 
които са построени част-
ни кооперации. По тази 
причина е изготвен след-
ният проект – сгуровото 
игрище се разделя на волей-
болно, баскетболно и 
футболно. На гърба на 
основната сграда, където 
е останала малка част 
училищен двор, между 
частни кооперации, ще има 
писта с игрище за народна 
топка. Очаква се Минис-
терството на младежта 
и спорта да отвори про-
грама за такъв тип игрища 
в училищата, за да се кан-
дидатства. Съгласувано е 
с директора и училищния 
колектив на СУ „Иван 
Вазов“. Теренът, оказва се 
неподходящ за зала – от-
пада от обсъждане.

„Следващият терен, 
който обследвахме, това 
е „Капката“ – 6,5 дка, с 
неправилна форма, залата 
е с правилна и ще заеме по-
голямата част от площта. 
Теренът ще бъде опропас-
тен. Поради тази причина 
е заложен в настоящия 
бюджет за парк с полупод-
земен паркинг“, изтъкна 
кметът на морската об-
щина, в който местата за 
паркиране в централните 
райони на града са сериозен 
дефицит.

Следващото предложе-
ние – бившата жп гара. 
Изнесена бе информация 
за фактическото ѝ състоя-
ние. Голяма част от желе-
зопътната линия в посока 
кв. „Св. Георги“ някога е 
закупена за 26 млн. лв. от 
Иван Василев-Шони. Об-
щинската собственост е 
малка и разпокъсана. През 
лятото в по-голямата 
общинска част бе обособен 
буферен паркинг. Като 
квадратура – 70 дка при-
тежава Шони, приблизи-
телно 29 дка са на община 
Поморие. От тях 3,6 дка 
попадат под сградата на 
Жълтия склад. В част от 
него се помещава частна 
фирма изработваща алу-
миниева дограма. 

„Проблемът – жп имотът 
се закупува от частно 
лице със заем от КТБ. За-
емът не се обслужва регу-
лярно във времето. И ко-
гато КТБ фалира, тя слага 
ръка на всички тези имоти 
и не дава съгласие за разде-
ляне. Шони тръгна на цесия 
– не беше одобрена. И в 
момента той поетапно си 
връща заема към КТБ, за да 
може да освободи терени-
те. Когато освободи имо-
тите си, можем да напра-
вим разделянето им и ще 
разполагаме с тях. В мо-
мента не можем да постро-
им нищо там. Когато бъдат 
освободени от КТБ, само 
ОбС-Поморие може да се 
разпореди с предназначе-
нието им, публична об-
щинска собственост за 
спорт, култура, отдих или 
частна общинска за стро-
ителство. Всеки момент 
Шони очаква да освободят 
имотите му от банката, 
но този момент е от 12 
години, откак аз съм кмет“, 
осветли казуса Иван Але-
ксиев. 

По тази причина Об-
щина Поморие е обследва-
ла и два частни терена. 
Единият опира до Помо-
рийско солено езеро – стро-
ителството е абсурдно. 
Другият – бившата Изба 
2, частна собственост – на 
„Черноморско злато“ АД. 
Предназначението ѝ е за 
производствени дейности, 
има трафопост. Площта 
ѝ е близо 9 дка, с правилна 
форма, идеален терен. 
„Законът позволява, ко-
гато е за публични дей-
ности – за спортна зала 
или спорт на открито, 
общината да предприеме 
дейности по отчуждава-
не. Отчуждаването ста-
ва по два начина – плаща-
не или замяна. Не съм водил 
разговори с „Черноморско 
злато“. Ако този терен 
бъде одобрен, а той сами-
ят дава възможности и за 
надграждане – плувен басейн, 
паркинг – да стане спортен 
център, който да събере 
всички видове спорт, 
можем да влезем в разго-
вори с винпрома“, завърши 
Алексиев.
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Свободното 
пространство 
на гърба на СУ 
„Иван Вазов“. 

Очаква се на 
това място да 

бъде обособе-
на спортна 

площадка за 
народна топка. 

При входа на 
училището 

(вляво) се нами-
ра  сгуровото 

игрище, което 
ще се превърне  

в мултифунк-
ционално –  

волейболно, 
баскетболно, 

футболно



Бургаският театър осиротя, отиде си  
режисьорът и директор Борислав Чакринов
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СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

През седмицата се сбогува-
хме с още един авторитет и 
личност, дала твърде много за 
духовния облик на Бургас – 
отиде си режисьорът и дирек-
тор на бургаския театър 
„Адриана Будевска“ – Борислав 
Чакринов. Той ни напусна на 63 
години, на 3 февруари, след 
боледуване.

Чакринов бе повече от чет-
върт век в културния живот 
на Бургас, а това е доказател-
ство не само за талант, но и 
за любов към изкуството.

Той ги отдаде на любимия 
си град и любимата си публика, 
бе се сраснал с театъра, всеки 
път публиката го виждаше на 
всяка постановка, премиера 
– във фоайето или на сцената 
след премиера. 

Даде начало на театралния 
фестивал „На брега“, а после 
помагаше и на „София филм 
фест На брега“.

„Бургаският театър опус-
тя. А Бургас загуби изключи-
телна личност. Отиде си Борислав 
Чакринов! Незабравима личност, 
голям приятел, изключителен 
професионалист! 

Ще ми липсва намигването 
му към живота, усмивката му, 
успокояващото и приземява-
щото му приятелство!“,  на-

писа кметът Димитър Николов.
„Всяка загуба натъжава, но 

ранната загуба на творец носи 
със себе си и тъгата за несът-
вореното, за пиесите, които 
няма да постави, за аплодис-
ментите, които няма да чуе. 
Ще ни липсва!“, каза заместник-
кметът Диана Саватева.

Борислав Чакринов завърш-
ва театрална режисура във 
ВИТИЗ „Кръстьо Сарафов“ през 
1985 г. След дипломирането си 
започва работа като режисьор 
в Сливенския драматичен 
театър „Стефан Киров“. А от 
1987 до 1988 г. е негов директор. 
След това работи в Театър 
„София“ (1988 – 1990). От 1990 
до 1993 г. е директор на МГТ 
„Зад канала“. От 1998 г. работи 
в Драматичен театър „Адри-
ана Будевска“, Бургас – отна-
чало като режисьор, а впослед-
ствие поема и неговото 
ръководство. На сцената на 
Бургаския театър създава едни 
от най-запомнящите се спек-
такли – „Кралят умира“ от 
Йонеско, „Смъртта на тър-
говския пътник“ от Артър 
Милър с участието на Йосиф 
Сърчаджиев, „Бащата“ от 
Стриндберг, „Двамата верон-
ци“ и „Както ви харесва“ на 
Шекспир, „Чичовци“ по Иван 
Вазов, „Големанов“ от Ст. Л. 
Костов, „Когато гръм удари“ 

от П. К. Яворов и др. Поставил 
е над 120 спектакъла на почти 
всички театрални сцени в 
България. Често е канен за 
постановки в Русия – в Москва, 
Санкт Петербург, Саратов.

С прочувствени думи към 
присъстващите на поклоне-
нието на баща си Борислав 
Чакринов се обърна дъщеря му 
Борислава:

„Моля ви, завършете пиеса-
та „Питър Пан“, за да може 
неговата внучка Елена да я 
види. Татко искаше отново да 
я постави, защото беше дошло 
време да я разказва на нея“, 
така се обърна към цялата 
трупа крехката физически, но 
силна духом Борислава Чакри-
нова. Знам, че Елена ще полети 
с Питър Пан така, както 
майка ѝ навремето“, каза през 
сълзи Борислава. 

Големият режисьор си оти-
де в навечерието на премиера-
та точно на тази пиеса, която 
постави преди години, а сега 
подготвяше нов прочит. С 
тази пиеса той остана в ис-
торията на българския театър. 

За първи път Бургаският 
театър отложи премиера, за-
щото Чакринов боледуваше, а 
на него това много му тежеше. 

 Близо два часа продължи 
поклонението пред твореца, 
то се състоя в любимия му 

дом-театър „Адриана Будевска“.
Със сълзи на очи думи не 

успяха да кажат певицата 
Тони Димитрова, композито-
рът Стефан Диомов, режисьор-
ът Христо Симеонов и десет-
ки други актьори, докоснали 
се до твореца Чакринов. През 
сълзи уникални истории раз-
казаха Димитрина Тенева, 
Стоян Памуков, Никола Па-
рашкевов.

До ковчега бяха най-близки-
те – дъщеря му Борислава, 
както и цялата трупа на 
Бургаския театър. Те – актьо-
ри, реквизитори, осветители, 
администратори, го имаха за 
нещо повече от режисьор и 
директор, имаха го за баща, 
обединител, ментор и човек, 
който е извисен над злобата, 
над злободневното на деня, 
което той бореше с доброта.

На поклонението пристиг-
на почти цялата театрална 
общност на страната. За по-
следно сбогом с талантливия 
режисьор дойдоха Лилия Аба-
джиева, Тончо Токмакчиев, 
Койна Русева, Иван Савов, Калин 
Врачански, Евгений Будинов.

Думи за него в началото но 
поклонението каза кметът 
Димитър Николов:

„Той правеше всичко за 
бургаския театър, постави го 
на национална и международна 

сцена. Тук гостуваха известни 
режисьори от България и света. 
Благодарение на него се разви 
театралният фестивал „На 
брега“. Изключително добър 
човек. Той се бореше за всички 
около себе си, не за себе си. Там 
горе пак ще е с нас!“, заяви 
кметът Димитър Николов, а 
по-късно написа кратко:

„Сбогувахме се с Борето 

Чакринов. 
„Милост за добрите“! Само 

един благородник може да ос-
тави такъв завет на дъщеря 
си. Няма да го забравя!“ 

Добри думи каза и заместник 
областният управител Павлин 
Иванов. Като приятел, а не 
като политик се изказа Румен 
Петков, с когото се помнят 
от Плевен и баскетбола.

Слова за един благородник

Целият театрален елит пристигна да се сбогува с режисьора и 
директора на Театъра в Бургас

Последни аплодисменти. Дъщеря му с прочувствени думи: Моята първа приказка беше „Питър Пан“

Дъщерята 
Борислава 
Чакринова 
получава събо-
лезнования от 
кмета Дими-
тър Николов
ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ

Да си кажат 
сбогом дойдоха 
и колегите му 
от театри-
те в Сливен и 
Ловеч
ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ

БОРИСЛАВ 
ЧАКРИНОВ
1961 – 2024

„Откакто се помня, татко 
означаваше театър. 
Театърът беше там, където 
беше татко. Театърът в 
Сливен и „Зад канала“ беше 
първият щастлив дом на 
моето детство. От първия 
миг това беше усещането, че 
това е нашето вкъщи. Моята 
първа приказка за лека нощ 
беше „Питър Пан“, каза 
Борислава, която е слушала 
приказката от най-добрите 
актьори, които вече не са 
между живите. Самият 
Питър Пан е малко момче, 
което отказва да порасне и 
живее в магически приключе-
ния.
Техните лица, гласове и 

жестове ще останат в мен – 
върна се тя назад в спомени-
те в ранните 90-те, когато 
всички актьори са щастливи, 
независимо че няма пари, 
театърът става свободен. – 
Знам какво ви е струвало да 
създадете този различен и 
свободен театър. Знам какво 
е да се срещнеш в тези години 
с Петър Брук и Харолд 
Пинтър.
Светлото бъдеще на 
българския театър не се 
появяваше – върна се в 
спомените си Борислава и 
продължи: И после дойде 
Бургас. Въпреки че бяхме 
разделени, аз знаех, че той 
тук е щастлив, по-щастлив, 

отколкото е бил в живота си, 
казваше, че това е домът, 
който той е съградил.
Той си отиде спокоен за 
театъра, защото знаеше, че 
сте направили най-добрия 
екип, а към Министерство на 
културата се обърна като 
поиска да пазят бургаския те-
атър, който е по-различен от 
останалите.
През последните години 
искаше да прави текстове, 
които са свързани само с 
доброто. „Съвсем проста 
история“ е неговият завет, 
за него беше важно актьори-
те да са добре. Той няма да си 
отиде, а аз няма да съм сама, 
защото ние ще сме винаги и 

част от семейството“, 
завърши тя.
За първото си наказание, 
прошка и урок говори 
младата театрална звезда 
Никола Парашкевов:
„Борето имаше усещане кой е 
силен, кого трябва да 
побутаме да полети.
На мен ми е трудно да говоря 
за този великан, човека-теа-
тър, искам да изкрещя: Боре, 
ти беше добротата, ти ни 
учеше да обичаме, ти издигна 
толкова високо летвата на 
таланта и изкуството и 
добродетелите“. 
„Питър Пан на българския 
театър няма да изчезне“, каза 
Димитрина Тенева. 



– Г-н Едрев, представихте 
публично рекорден проект 
за бюджет 2024, който се 
обсъжда в комисиите на 
местния парламент и е 
готов да влезе в заседател-
ната зала на 15 февруари. 
Какъв е коментарът Ви за 
тазгодишната финансова 
рамка?

– Всяка година казваме, 
че бюджетът е рекор-
ден и това е вярно, 
защото расте в годи-
ните. И тази година е 
рекорден, тъй като 
имаме завишение с 
около 5 млн. лв. Капи-
таловата програма е 
изключително добра и 

както вече съм го казвал 
през последните годи-

ни – обектите и 
средствата, 

които сме 
заложили са 
гаранция, 
че община-
та ще се 
превърне 
в строи-
телна пло-
щадка. А 

извън рамката предстои 
да сключваме договори с 
Министерството на ре-
гионалното развитие за 
проектите по национал-
ната инвестиционна 
програма за 2024 г. в размер 
на 15 млн. лв. Сигурен съм, 
че на тази база ще имаме 
възможността да осъщест-

вим много от исканията 
на гражданите, да надграж-
даме постигнатото и да 
подобряваме условията на 
живот в нашата община.

– Каква е посоката на 
бюджета? На публичното 
обсъждане се разбра, че 
влизате в кварталите, в 
периферията на града. В 
капиталовата програма 
бяха изброени поименно 
много улици за ремонт в 
града и селата?

– Не можем да делим хо-
рата според това къде 
живеят – в малки населени 
места, в кварталите или в 
центъра на града. Всички са 
граждани на тази община, 
затова трябва да получават 
равни ползи от всички 
действия, които предпри-
емаме на територията ѝ. 
Политиката на Общината 
е да разпределя вниманието 
и ресурсите между града, 
кварталите и малките на-
селени места. Това не беше 
се случило в продължение на 
години след промените. 
Сега се случва и мисля, че 
гражданите са изключител-

но доволни. Всяка година 
обновяваме по една улица 
във всяко населено място, 
без значение колко са жите-
лите – 1000 или 100. Зало-
жили сме проекти и средства 
за ремонтиране и на чет-
въртокласната пътна 
мрежа, пак с грижа да всяко 
населено място. А що се 
отнася до града, според 
нашия анализ няма друг 

рационален начин, освен да 
го обновяваме по квартали. 
Това е философията – про-
ект за един квартал, осигу-
ряване на финансиране, 
подмяна на всички комуни-
кации, нови улични трото-
арни настилки, озеленяване, 
паркинги. Започнахме с 
Емировския квартал с про-
ект за над 3 млн. лв. Рабо-
тата по проекта продъл-

жава, но кварталът е почти 
изцяло обновен. Затова сме 
кандидатствали с проекти 
за обновяването на още два 
градски квартала със средства 
от държавния бюджет. В 
същото време не забравяме 
и центъра на града – в про-
грамата са заложени ремон-
ти на много улици.
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Васил Едрев: Няма повишение  
на местните данъци и такси  
през 2024 г. в община Айтос 

Философията на бюджета – всички граждани на общината да получават 
равни ползи от това, което се случва на територията ѝ

На 6 февруари 1878 година 
„Летящият“ отряд на полк. 
Лермонтов влиза в Айтос. 146 
години оттогава!

Традиционно на този ден 
айтозлии се събират пред па-
раклиса-костница „Св. Димитър“, 
мястото, което символизира 

освобождението на родния град 
от османско владичество. И 
тази година тържествата за 
146 години свободен Айтос за-
почнаха със заупокойна молит-
ва за падналите за освобожде-
нието на града, отслужена от 
енорийски свещеник Ромил Ге-

оргиев. Ученици от СУ „Христо 
Ботев“ с преподаватели Николай 
Димитров и Наталия Стоилова 
развълнуваха присъстващите с 
патриотични слова и стихове. 
Ботевци ни припомниха съби-
тията на 6 февруари 1878 г. 
година, а гвардейците от Учи-

лищния отряд участваха в 
тържествения ритуал за под-
насяне на венци и цветя пред 
паметника в двора на параклиса. 

На празника дойдоха кметът 
на община Айтос Васил Едрев, 
председателят на Общински 
съвет – Айтос Красимир Енчев, 

зам.-кметовете Мариана Димо-
ва и Калоян Калоянов, общински 
съветници, директори на учеб-
ни и детски заведения, учители, 
много граждани и ученици. 
Цветя бяха положени и пред 
паметника на канонир (арти-
лерист) АНДРЕЙ ГАЕВСКИЙ, 

руски воин от 20-а Конна бата-
рея, участвал в боевете за Ос-
вобождението на Айтос, 6 
февруари 1878 г. Честването на 
годишнината беше организира-
но от Община Айтос и СУ 
„Христо Ботев“.

НП

На 6 февруари Айтос празнува Деня на освобождението си

Гвардейците на СУ „Христо Ботев“ с тържествен ритуал от-
дават почит на освободителите

Наталия Стоилова със своите възпитаници
ФОТО: ДЕНИС ЕПИТРОПОВ, СУ „ХРИСТО БОТЕВ“

Много айтозлии дойдоха пред параклиса-костница, за да се покло-
нят и сложат цвете пред символа на айтоското Освобождение

ВАСИЛ ЕДРЕВ, 
кмет на 
община Айтос

И кметовете на населени места с позиция за финансовата рамка –  Юсеин Юсеин,  
кмет на с. Черна могила
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Левче за километър е минималната дневна тарифа

Цената за таксѝ в Айтос остава същата 

На януарското си ре-
довно заседание Об-
щинският съвет 

определи минималните и 
максималните цени за так-
симетров превоз на път-
ници за един километър 
пробег по тарифата, ва-
лидни за територията на 
община Айтос за 2024 г. 

През 2023 г. в общинска-
та администрация не са 
постъпили предложения 
от таксиметровите пре-
возвачи за промяна в цени-

те на таксиметровите 
услуги на територията на 
община Айтос. Това беше 
мотивът на кмета Васил 
Едрев да предложи цените 
за таксиметров превоз на 
територията на община-
та да запазят размера си 
от миналата година. Съве-
тът единодушно одобри 
предложението за мини-
малните цени – дневна 
тарифа – 1.00 лв. и нощна 
тарифа – 1.20 лв. за един 
километър пробег, както 

и предложените максимал-
ни цени за таксиметров 
превоз – дневна тарифа – 
3.50 лв. за един километър 
пробег и нощна тарифа – 
4.00лв. 

Съветът възложи на 
кмета на общината да 
уведоми всички таксиме-
трови превозвачи за реше-
нието, както и да го опо-
вести чрез местните медии 
и електронната страница 
на общината.

НП

Община Айтос
СЪОБЩЕНИЕ

Община Айтос уведомява гражданите, че желаещите да закупят 
дървесина от склад за лична употреба за отоплителен сезон 2024 
- 2025г., следва да подадат заявление по образец до кмета на 
съответното населено място в срок до 31.03.2024 г.

Заявленията се предоставят в ЦАО при община Айтос за граж-
даните на гр. Айтос и в кметствата на територията на общината.

Право на закупуване на дървесина от склад имат физически 
лица, представители на едно домакинство, с постоянен или насто-
ящ адрес в съответното населено място, които са включени в 
списък, изготвен от кмета на населеното място.

Общото количество дървесина, което едно домакинство може 
да закупи за една календарна година, е до 10 пространствени куб.м.

Община Айтос
СЪОБЩЕНИЕ

Общинска администрация - Айтос съобщава на  жителите на 
общината, че започна плащането на местните данъци и такси за 
2024 година, на касите в сградата на Община Айтос. 

На предплатилите за цялата година в срок до 30.04.2024 г. – 
отстъпка от 5%.

П О К А Н А

Уважаеми дами и господа об-
щински съветници,
Уважаеми господин кмет на 
Община Айтос,

С настоящата покана Ви уведо-
мявам, че на основание чл.23, ал.4, 
т.1 от ЗМСМА и чл.30, ал.2, т.1 от 
ПОДОСВОА на Община Айтос, 
свиквам ПЕТОТО ЗАСЕДАНИЕ на 
Общински съвет Айтос, което ще 
се проведе на 15.02.2024 г. (чет-
въртък) от 9:30 ч. в заседателна-
та зала на Община Айтос, при 
следния проект за 

Д Н Е В Е Н   Р Е Д :
1. Докладна записка с вх. № 

ОбС-48/05.02.2024 г. от Красимир 
Енчев – председател на Общински 
съвет Айтос, относно избор на 
временна комисия за изработка на 
проект за изменение на Наредбата 
за условията и реда за установя-
ване на жилищните нужди на 
граждани, настаняване под наем и 
продажба на общински жилища.

2. Докладна записка с вх.№ 
ОбС-56/06.02.2024 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, 
относно приемане на структура на 
общинска администрация на Об-
щина Айтос и дейности към нея.

3. Предложение с вх.№ ОбС-
41/29.01.2024 г. от Васил Едрев 
– кмет на Община Айтос, относно 
приемане на бюджета на Община 
Айтос за 2024 г.

4. Предложение с вх. № ОбС-
47/05.02.2024 г. от Красимир 
Енчев – председател на Общински 
съвет Айтос, относно определяне 
на основните месечни заплати на 
Кмета на общината и кметовете на 
кметства.

5. Докладна записка с вх.№ 
ОбС-55/06.02.2024 г. от Калоян 
Калоянов – зам.кмет на Община 
Айтос, относно ползване на собст-
вени средства натрупани като от-

числения по чл.64 от Закона за 
управление на отпадъците за заку-
пуване на специализирана техника 
за отпадъци.

6. Предложение с вх.№ ОбС-
54/06.02.2024 г. от Васил Едрев 
– кмет на Община Айтос, относно 
приемане на отчет за 2023 г. по 
изпълнението на „Програма за 
качеството на атмосферния въздух 
на Община Айтос за периода 2021 
– 2028г.“

7. Доклад с вх.№ ОбС-43/01.02.2024 
г. от Васил Едрев – кмет на Общи-
на Айтос, относно изпълнението 
на Общия устройствен план на 
община Айтос за 2023 г.

8. Докладна записка с вх.№ 
ОбС-51/06.02.2024 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, 
относно определяне на пасища, 
мери и ливади от Общинския по-
землен фонд за общо и индивиду-
ално ползване от собственици или 
ползватели на животновъдни 
обекти с пасищни селскостопански 
животни, регистрирани в Интегри-
раната информационна система на 
БАБХ за стопанската 2024/2025 
година.

9. Докладна записка с вх.№ 
ОбС-52/06.02.2024 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, 
относно прекратяване на съсоб-
ственост между Община Айтос и 
физическо лице в УПИ VІІІ-51, кв.9 
по плана на с. Малка поляна, об-
щина Айтос.

10. Докладна записка с вх.№ 
ОбС-53/06.02.2024 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, 
относно продажба на земя – част-
на общинска собственост на 
собственика на законно построена 
сграда в УПИ ХІ-119 кв.21 по 
плана на с.Раклиново, община 
Айтос.

11. Питания.

КРАСИМИР ЕНЧЕВ
Председател на Общински съвет 

Айтос

Таксиметрови-
те превозвачи 
не са поискали 

по-високи цени 
през 2024 г.

ФОТО: НП

Училището с нов 
#eTwinning проект 

в партньорство 
с 13 държави

Седмокласници от СУ 
„Христо Ботев“, Айтос 
дадоха старт на дейност-
ите по нов #eTwinning 
проект Listening can be fun 
(Слушането може да е 
забавно). Партньори по 
проекта ще им бъдат 
учители и ученици от 
Азербайджан, Турция, 
България, Румъния, Украй-
на, Полша, Северна Маке-
дония, Сърбия, Чехия, 
Италия, Испания, Албания 
и Португалия. В края на м. 
януари се проведе първата 
онлайн среща за ученици, 
на която всеки се предста-
ви и заяви своите очаква-
ния. Идеята на проекта е 
във всяко училище да се 
организират екипи, които 
ще работят индивидуал-
но и в група. Всяка дейност 
по създаване на конкретна 
задача ще свързва училища 
и ученици с различни парт-
ньори, за да общуват и 
обменят идеи на английски 
език. По време на проекта 

учители и ученици ще 
използват Web.2.0 инстру-
менти, както при подго-
товката на заданията, 
така и при представянето 
им. По този начин ще 
бъдат интегрирани тех-
нологиите в обучението 
и преподаването. Проектът 
се фокусира върху слуша-
нето, но за да подобрят 
уменията си за слушане, 
учениците трябва да че-
тат, да си водят бележки, 
да подготвят материали 
на английски език, да слушат 

и да разговарят с новите 
си приятели по проекта. 
В резултат на всички 
тези дейности те ще 
подобрят уменията си за 
писане, четене, слушане, 
говорене.

Дейност eTwinning стар-
тира през 2005 година в 
резултат на препоръка от 
Европейската комисия да 
бъде създаден инструмент, 
който да насърчи комуни-
кацията по електронен 
път между училищата в 
Европа, както и да помогне 

учителите да развият 
своите ИКТ и езикови 
умения, като използват 
специално създадения за 
това портал.

СУ „Христо Ботев“ – 
Айтос има дългогодишен 
опит за работа по eTwinning 
проектите. Напълно заслу-
жено, проект на препода-
вателя Минка Минчева и 
училището получиха 
престижната награда Ев-
ропейски знак за качество 
за 2023 година.

НП

Проект на СУ „Христо Ботев“  
с Европейски знак за качество – 2023 

Три села получиха нови 
административни 

адреси, именуваха нова 
улица в Айтос

През януари населението 
на селата Карагеоргиево и 
Тополица се сдоби за първи 
път с нови администра-
тивни адреси. Веднага след 
комшиите и жителите на 
село Мъглен се похвалиха с 
нови адреси. Всеки от 
местните има адресна 
регистрация с улица и номер, 
съобщиха от отдел ГРАО 
в Община Айтос.

Мъглен е третото 

населено място в общи-
ната, в което улиците 
вече имат имена, а вход-
ните врати на домовете 
– номера. Всеки мъгленец, 
който иска да узакони 
новия си адрес, първо 
трябва да заяви желание 
в кметството. „Преди да 
поискате от Районното 
управление в Айтос под-
мяна на личните си доку-
менти, трябва да посе-
тите кметството, за да 
получите новия си адми-
нистративен адрес“, съ-
общава на жителите на 
селото във Фейсбук кметът 
Межди Ахмед по повод 

номерацията на улиците 
и домовете им.

В другите две най-голе-
ми села на общината, 
местните се сдобиха с 
точен адрес седмица по-
рано. НП научи още, че 
жителите и на двете села 
вече сменят с мерак и са-
мочувствие личните си 
документи с точната 
локация.

След много десетилетия, 
през 2024 г. общо над 7000 
граждани на общината ще 
имат нова администра-
тивна самоличност и ще 
посрещат куриери и поща-
льони на собствения си 

адрес. 
За Айтос пък Общински-

ят съвет взе решение за 
именуване на улици – „Ляс-
ковско шосе“, в квартал 77 
на града, отреден за жи-
лищно строителство. 
Кметът Васил Едрев внесе 
в местния парламент схе-
ма за нова улица, с предло-
жение за именуването ѝ. 
Основният мотив е, че 
обитателите на застрое-
ните там жилищни сгради 
искат да бъдат адресно 
регистрирани по постоянен 
и настоящ адрес.

НП

Над 7000 граждани на общината с нова 
административна самоличност

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ
АЙТОС

Седмокласници 
дадоха старт 

на дейностите 
по нов проект 

– „Слушане-
то може да е 

забавно“
ФОТО: СУ „ХРИСТО 

БОТЕВ“, АЙТОС



Обновена материална база, повече приходи и печалби, по-високи заплати за лекари и 
медсестри за периода 2021 – 2023 г., отчете в заседателната зала управителят

ОбС реши: Д-р Феим Мурад 
ще управлява „МЦ І” ЕООД – Айтос 

за трети пореден мандат
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След организирана и про-
ведена конкурсна про-
цедура и получени 

крайни резултати от кон-
курса, кметът Васил Едрев 
предложи на Общинския съвет 
да утвърди за управител на 
общинското търговско дру-
жество „Медицински център 
І“ ЕООД, гр. Айтос – д-р 
Феим Рамадан Мурад. Съветът 
с мнозинство утвърди кан-
дидатурата му и го избра за 
управител на дружеството 
за трети пореден мандат.

Д-р Мурад благодари на 
общинските съветници за 
подкрепата и гласуваното 
доверие. „Мисля, че за два 
мандата Медицинският цен-
тър показа какво може по 
отношение на материалната 
база и финансовите резулта-
ти. Защото само преди 6 го-
дини поех едно „наследство“ 
със загуба на дружеството от 
20 хил. лв.“, заяви д-р Мурад и 
се фокусира върху управление-
то и работата на медицинския 
екип през последните три 
години 2021 – 2023 г. 

Стана ясно, че за периода 
осезателно са нараснали при-
ходите на „МЦ І“ ЕООД. 791 
хил. лв. са приходите на дру-
жеството за доболнична 

помощ през 2021 г. С близо 200 
хил. лв. скачат през 2022 г. – 
958 хил. лв. Пикът е през 2023 
г. – 1 125 000 лв.

Представен беше и ръстът 
на печалбата през трите 
години, съответно – 4652 лв., 
6757 лв. и 18 хил. лв. печалба 
за МЦ І през м.г. Общата 
средна работна заплата за 
персонала е 3500 лв. Оказа се, 
че лекарите от „МЦ І“ ЕООД 
са май, най-добре платените 
медицински специалисти в 
общината. През 2021 г. лека-
рите са получавали месечно 
възнаграждение от 3338 лв., 
през 2022 г. – 4141 лв., а през 
2023 г. – 4450 лв. Ръст има и в 
месечните възнаграждения на 
медицинските сестри – 2021 
г. – 1602 лв., 2022 г. – 1752 лв. 
и през 2023 г. – 2040 лв. 

„Мисля, че всеки от вас, 
който е минал през кабине-
тите и общите пространства 
в МЦ е видял положителните 
промени. Това ни костваше 
много усилия, работа и раз-
бира се, стана възможно с 
много спонсорства от прия-
тели на центъра и от благо-
дарни пациенти. Когато ме 
попитат: Какво мога да на-
правя за теб?, казвам – не 
лично за мен, а за Центъра! 

Помагат ни с материали и с 
работна ръка. Успяхме да 
превърнем МЦ в съвременно 
и отлично работещо лечебно 
заведение“, каза още управи-
телят.

Д-р Мурад не спести на 
съветниците и болезнените 
за центъра теми и въпроси. 
„Сградата отвътре изглежда 
много по-добре, сравнено с 
визията ѝ отвън. През този 
мандат искам да работим 
заедно с вас за цялостното 
саниране на лечебното заве-
дение. Проблем е и инфра-
структурата около сградата 
– пътят е разбит, тесен и 
това трябва да се промени. 
Третият проблем е паркингът, 
който е пренапълнен още от 

рано сутрин. Няма места, 
колите се „качват“ на зеле-
ните площи, газим кал, осо-
бено в дъждовно време. Оч-
аквам заедно да се справим с 
тези проблеми през общия ни 
мандат. А всичко, което касае 
диагностичната и лечебната 

дейност, поемам аз като 
управител. Не чакам кметът 
да ми намери лекари и мед. 
сестри. Справяме се успешно. 
Трябват още две специално-
сти, за да затворим добол-
ничния цикъл – търсим двама 
специалисти към „МЦ І“ 

ЕООД – ендокринолог и ор-
топед. В плановете ми е и 
откриването на урологичен 
кабинет“, заяви още пред 
съветниците д-р Феим Мурад 
на първото заседание на Съ-
вета за 2024 г. 

НП

Д-р Феим Мурад „Медицински център І“ ЕООД – Айтос

Д-р Мурад пред 
общинските 
съветници
ФОТО: НП

ПРОДЪЛЖЕНИЕ ОТ СТР. 1

– Г-н Едрев, по-спокоен ли 
сте като кмет, че отрано 
тази година Общината ще 
има бюджет. Разбира се, 
сравнено с предходните го-
дини, когато бюджетите се 
приемаха късно, когато се 
работеше на парче и се пре-
насочваха пари от едно перо 
към друго?

– Безспорно, далеч по-спо-
коен съм, което се отнася и 
до всички кметове на общини. 
Последните две-три години 
бюджетите бяха достатъч-
но свити, оптимизирахме 
разходите, имахме проблеми 
със стартирали и готови да 
стартират проекти. Нямах-
ме никаква помощ от държа-
вата. Благодаря на Правител-
ството за  навременно 
приетия бюджет и осигуре-
ното финансиране на проек-
ти, което се случва за първи 
път от три години. И се 
надявам този милиард лева за 
общините, който беше зало-
жен тази година, да същест-
вува и в бъдещите бюджети 

на държавата.
– Имате една стара мечта 

– за развиване на района на 
поделението. В този ред, по-
добри дни ли трябва да се 
очакват? Външно финанси-
ране възможно ли е по такъв 
мащабен проект?

– Поделението е върнато 
с определена цел, която няма 
как да бъде реализирана на 
толкова голям терен. Поне 
на този етап. Това е терен в 
центъра от 100 дка, няма 
инфраструктура, а Община-
та не е в състояние да я из-
гради. Търсим някакво решение, 
за да излезем от зададената 
рамка. Защото не е разрешено 
да се извършва търговска 
дейност със земята, т.е. ние 
трябва да изградим всичко и 
да си го ползваме. Да изградим 
инфраструктура върху 100 
дка и обекти върху терена – 
това е непосилна задача за 
една община.

– Какво е финансовото 
състояние на община Айтос 
в края на 2023 г.?

– Спокойно мога да кажа, 

че от 10 години Община Айтос 
е финансово стабилна. Казвам 
10 г., защото през първите 
две години на първия ми ман-
дат имахме някакви задълже-
ния, които, за радост, бързо 
успяхме да покрием. Дори и по 
време на ковид пандемията, 
когато някои общини изпит-
ваха финансови затруднения, 
ние нямахме задължения и 
работихме спокойно по всич-
ки проекти, по които имаме 
съфинансиране. И тогава об-
щината беше стабилна фи-
нансово.

– С голям интерес гражда-
ните посрещнаха идеята за 
покрит пазар над реката...

– Става дума за т.н. коо-
перативен пазар, който е 
разположен непосредствено 
до реката. Съвсем скоро ре-
монтирахме закритите по-
мещения, които се ползват 
от производителите и тър-
говците. Но те са крайно 
недостатъчни. Откритите 
маси не са мястото, на което 
да се осъществява търговска 
дейност навън при зимни 

условия. И може би закъснях-
ме с идеята за нов закрит 
пазар. Тя беше назряла отдав-
на, имаше един съществен 
проблем, който обаче, ще 
бъде преодолян. Вярвам, че 
можем да изградим един хубав 
закрит, функционален пазар, 
с който градът ни да се гордее.

– Откъде ще търсите 

финансиране за проекта?
– Проектът тепърва ще се 

изработва съгласувано с всич-
ки отговорни институции. 
Дали ще е по европейска про-
грама, или ще бъде включен 
към проектите с финансира-
не от бюджета на държавата 
за 2025 г. – това е въпрос, 
който предстои да анализи-

раме, за да вземем най-вярно-
то управленско решение.

– Има ли повишение на 
местни данъци и такси в 
община Айтос през 2024 г.?

– Не, няма повишение на 
местните данъци и такси в 
община Айтос. Остават на 
нивата на 2023 г.

НП

Философията на бюджета – всички граждани на общината да 
получават равни ползи от това, което се случва на територията ѝ

По време 
на общест-

веното 
обсъждане 

кметът 
отговаря на 

въпросите 
на гражда-

ните



Във Вътрешно отделение на МБАЛ –  
Айтос откриха молитвена стая
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Водосвет за здраве на пациенти и медици отслужи о. Ромил

С водосвет, отслужен 
от енорийски свеще-
ник Ромил Георгиев, 

на 5 февруари откриха 
молитвена стая във Вътреш-
но отделение на общинска-
та болница в Айтос. 

В стационара всеки идва 
с надежда за изцеление – 
медиците лекуват тялото, 
но пациентите се нуждаят 
и от духовна подкрепа. 
Затова в отделението 
беше обособено място за 
молитва и усамотение на 
пациентите и на медиците. 
Отец Ромил благослови 
присъстващите и болни-
цата с пожелания за здраве, 
мир, сила и увереност.

Молитвената стая е 
изградена по инициатива 
на старшата медсестра 
Дафина Георгиева, с подкре-
пата на шефа на отделе-

нието д-р Силвия  Марко-
ва. Средствата са дарени 
от работещи във ВО и 
граждани. 

В деня на откриването 
всички бяха щастливи, че 
в малката болница вече има 
място, на което пациен-
тите, техните близки и 
медицинският персонал 
могат да се усамотят и да 
се помолят за здраве. 

На освещаването при-
състваха дарителите, 
управителят на МБАЛ – 
Айтос Златина Иванова, 
лекари, медицински сестри 
и пациенти на Вътрешно 
отделение. 

От отделението уточ-
няват, че мястото за мо-
литва е на първия етаж, 
непосредствено до ново-
изградения външен асансьор. 

НП

Всички се рад-
ват на скром-
ното кътче 
за духовна 
подкрепа
ФОТО: „МБАЛ – 
АЙТОС“ ЕООД

Отец Ромил в разговор с пациенти на отделението

На 13.02. от 13.30 часа на 
сцената на НЧ „Васил Левски 
1869“ – гр. Айтос ще гостува 
Държавен куклен театър 
Варна с театралното пред-
ставление „Пипи Дългото 
чорапче“.

Какво е щастливо детство 
без невероятния свят и при-
ключенията на Пипи Дългото 
чорапче! Безкрайното въоб-
ражение и лекотата, с която 
решава всяка задача, спечелват 
на Пипи най-ценното – при-
ятели! Спектакълът е взрив 
от смях, цветове, музика, 
танци – динамика, която ще 
Ви остави без дъх. Участват 
всички актьори от трупата 
на театъра, които се превъ-
плъщават в незабравимите 
герои от пиесата на Астрид 
Линдгрен.

Ако си обещаем да не за-

бравяме безгрижната фило-
софия за живота на Пипило-
та, със сигурност по-леко ще 
преминаваме през трудните 
си моменти! Затова „Пипи 
Дългото чорапче“ е спектакъл 

за цялото семейство, за 
всички, които черпят от 
детството вдъхновение за 
цял живот!

13 февруари, от 13.30 ч. в 
салона на Читалище – Айтос!

„Пипи Дългото чорапче“ на айтоска сцена
09.02 2024 г. – Традиционна 
среща на Земляческо друже-
ство „Трите братя”– София и 
представители на Община 
Айтос, посветена на 
Освобождението на град 
Айтос.
Ресторант Клуб КООП, 18.00 
часа,  ул.“Г.С. Раковски“ 99
Организатори: Земляческо 
дружество „Трите братя” 
– София и Община Айтос.

14.02.2024 г. – Ден на лозаря – 
Училищен празник на ПГСС 
„Златна нива”. Организатор: 
ПГСС „Златна нива”

14.02. 2024 г. – Пленер 
„Апостоле, ти пример си за 
нас!“, с участието на млади 
художници от общинските 
училища.
Организатори: Община Айтос, 
Общински комитет „Васил 
Левски“ – Айтос и Военен клуб 
– Айтос. Място Военен клуб, 
Час: 10.00 часа

15.02.2024 г. Традиционно 
състезание за ученици „Лъвски 
скок 2024“ Място: База 2 на СУ 
„Христо Ботев“. Час: 10.00 ч.

16.02.2024 г. Среща с поетеса-
та Ивелина Радионова. 
Обявяване на резултатите 
от пленера „Апостоле, ти 
пример си за нас!“. Кметът 
награждава участниците. 
Организатори: Община 
Айтос, Общински комитет 
„Васил Левски“ – Айтос и 
Военен клуб – Айтос.
Място Военен клуб, Час: 17.30 
часа

16.02.2024 г. – Отбелязване 
151 години от гибелта на 
Васил Левски. Място и час: 
ОУ „Христо Ботев“ с. Пирне; 
13.30 ч.

Организатор: ОУ „Христо 
Ботев“ с. Пирне

19.02.2024 г. – Отбелязване на 
151-годишнината от гибелта 
на Васил Левски. Място и час: 
ОУ „Христо Ботев“ с. Мъглен; 
13.00 ч.
Организатор: ОУ „Христо 
Ботев“ с. Мъглен

19.02.2024 г. – Възпоменателни 
прояви, посветени на 151 
години от гибелта на Васил 
Левски.
• Заупокойна молитва в 
памет на Апостола в храм „Св. 
Димитър“ – Айтос
• Поклонение пред паметната 
плоча на Васил Левски в двора 
на църквата „Св.Димитър”
• Програма, подготвена от 
учителите и децата на ДГ 
„Радост“ гр. Айтос
 Организатори: Община 
Айтос, НЧ „Васил Левски – 1869” 
и ДГ „Радост“ гр. Айтос. 
Място: Двора на църквата „Св. 
Димитър“, 11.00 часа

22.02.2024 г. – Традиционен 
общински конкурс за поезия 
„Моята България – 2024”, 
посветен на националния 
празник Трети март, с 
участието на представител-

ни групи на училищата от 
община Айтос. Място: Актова 
зала на СУ „Н. Й. Вапцаров”; Час: 
09.00 ч.
Организатори: Община Айтос, 
СУ „Н. Й. Вапцаров”– гр. Айтос

28.02.2024 г. – Ден на розовата 
фланелка в ОУ „Св.св. Кирил и 
Методий“ с. Карагеоргиево – 
Творческа работилница с 
участието на младежки 
работници-„Младежки 
международен център– Бур-
гас“. Място и час: ОУ „Св. св. 
Кирил и Методий“ с. Карагеор-
гиево; 10.00 ч.
Организатор: ОУ „Св. св. Кирил 
и Методий“ с. Карагеоргиево

29.02.1014 г. – Танцов спекта-
къл „Момина молитва“ на 
Клуб „Млади възрожденци“, 4Б 
клас, ученици от СУ „Никола 
Йонков Вапцаров“ с ръководи-
тели Таня Атанасова Петкова 
и Стойка Тодорова, посветен 
на националния празник Трети 
март и 146 години от 
Освобождението на България.
Организатори: СУ „Никола Й. 
Вапцаров“, Общински 
комитет „Васил Левски“ – Ай-
тос и Военен клуб – Айтос. 
Място: Военен клуб – Айтос, 
Час 17.30 ч. 

Сцена от представлението             ФОТО: БРАНИМИРА НИКОЛОВА

ОБЩИНА АЙТОС
Програма м. февруари 2024 г.

Традиционен общински конкурс за поезия „Моята България“
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освен математика. Фен е 
на ЦСКА.

Ангел е спокоен, урав-
новесен, аналитичен, има 
изключително чиста, 
невероятно точна и дъл-
бока логическа мисъл. То-
лерантен е, стреми се да 
прецизира изпълнението 
на набелязаните цели. 
Пише ситно като изписва 

буквите и внимава някоя 
да не е с обратен наклон 
или леко изкривена. 

Не случайно в прогим-
назията се класираше на 
олимпиади по техническо 
чертане. Обича да слуша 
музика от 80-те и 90-те 
години. 

Ванеса и Сияна са крехки 
девойки в голямата наука 

математика.  
Ванеса има многостран-

ни интереси, освен от 
математика се увлича 
от физика, лингвистика, 
литература, играе и 
балет. Умее да прави 
аналитични разсъждения, 
да прилага знанията си 
по различните учебни 
дисциплини.

Тя е настойчива, реши-
телна, инициативна, има 
голям потенциал и необ-
ходимите качества да го 
развива. 

Сияна също има разнос-
транни интереси – мате-
матика, лингвистика, 
физика, информатика. 
Увлича се от изучаването 
на редки езици като япон-
ски, корейски, китайски. 

В часовете по лингвис-
тика е показвала доста 
добра ориентация при 
разшифроването на араб-
ски йероглифи. 

Сиси има силно развито 
чувство за отговорност, 
за самодисциплина и само-
контрол, спокоен характер, 
балансирано поведение в 
часовете и извън тях.

Изобщо перспективите 
пред всеки един от тях са 
големи. Това са много ум-
ни млади хора, изключи-
телно съм обнадеждена. 

– Славата променя ли 
ги? В каква посока?

– Дава им самочувствие, 
със сигурност. Но това са 
интелигентни млади хора, 
които със сигурност няма 
да се оставят да се носят 
на вълната на славата. Те 
вече мислят за следващо-
то предизвикателство. 

– Вие самата сте въз-
питаник на Немска ези-
кова гимназия – как от 
езика се посветихте на 
математиката?

– През годините съм 
имала много добри учите-
ли по математика, като 
започнем от началната 
ми учителка, след това 
учителката ми в прогим-
назиален етап и най-вече 
учителят ми по матема-
тика в гимназията – из-

ключителен специалист, 
строг, справедлив, завла-
дяващ, магнетичен, с 
фино чувство за хумор. 

Все още поддържам 
ниво с езика, имам една 
неосъществена мечта – да 
преподавам математика 
на немски език.

– Какво ви носи рабо-
тата в екипа на най-прес-
тижното учебно заведе-
ние на Бургас?

– Удовлетворена съм. 
Само тук един математик 
може да види красиви за-
дачи и красиви умове. 
Благодарна съм на съдбата 
за тази възможност.

– В Математическата 
са събрани страхотни 
преподаватели, което 
със сигурност означава и 
силно конкурентна среда 
– стимулиращо ли е това 
или по-скоро стресиращо?

– И от двете по малко. 
Усилията, които полага 
един учител при нас, не-
зависимо от предмета, 
който преподава, са мно-
го, но трудът ни е възнаг-
раден. Отборът ни в 
гимназията е мотивирани 
учители – можещи уче-
ници. Това е като грънча-
ря с глината. Съдът накрая 
е толкова прекрасен, но 
той се пита наистина ли 
моите ръце сътвориха 
това? Идва етап, нашите 
ученици ни надминават, 
а какво по-хубаво от то-
ва?

– В личен план – какво 
правите когато не се 
занимавате с математи-
ка?

– Обичам да чета, оби-
чам да пътувам, да опоз-
навам нови култури и 
светове.

Само в Математическата 
един математик може да види 
красиви задачи и красиви умове

Ганка Вътева, преподавател 
в ППМГ „Академик Никола Обрешков“ – Бургас:

-жо Вътева, от 7 до 13 
януари 2024 г. в град Ал-
мати, Казахстан, се 
проведе XX издание на 
престижната Междуна-
ро дна Ж аутиковска 
олимпиада по математи-
ка, физика и информати-
ка. В нея участваха от-
бори от по седем ученици 
(трима по математика, 
двама по физика и двама 
по информатика). Два от 
седемте български отбо-
ра бяха от бургаската 
математическа гимназия. 
Те завоюваха общо три 
златни, два сребърни и 
пет бронзови медали. Вие 
сте техен треньор. Как 
приемате успехите им?

– Учител съм на чети-
рима от състезателите 
по математика – Ангел, 
Петко, Ванеса и Сияна. 
Много се радвам на успе-
хите им, подкрепям ги. 

– Моля кажете по ня-
колко изречения за всеки 
един от тези млади хора. 
Определете ги с най-ха-
рактерното за всеки.

– Всички тези млади 
хора се занимават с мате-
матика много отдавна. Тя 
е тяхната любима наука. 
Завоювали са много прес-
тижни награди в различни 
регионални, национални и 
в няколко международни 
състезания по математи-
ка. Ученици са в гимнази-
ята от 2017 година.

Петко е моторът на 
отбора, инициативен, 
отговорен, притежава 
изключителна работос-
пособност, открит и 
лоялен, отстоява позици-
ите си, определено има 
лидерски качества. Има 
състезателен дух. 

Може във всеки един 
момент да каже дадена 
задача от коя олимпиада 
е и през коя година се е 
паднала, а понякога и кой 
е неин автор и къде точно 
са се спънали състезате-
лите при нейното реша-
ване. 

В V клас Петко беше 
много разочарован, че в 
математическа гимназия 
се учат и други предмети 

ГАНКА 
ВЪТЕВА

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Г
 Ганка Вътева е завършила Немската гимназия  
в Бургас, математик по образование.
 Себе си определя като учител по професия и призва-
ние. Тя работи в ППМГ „Академик Никола Обрешков“ 
– Бургас.
 Отборът на природо-математическата гимназия 
„Акад. Никола Обрешков“ спечели пълен комплект 
медали от Международната Жаутиковска олимпиада 
в Казахстан. Тя се проведе от 8 до 13 януари.
 След тази олимпиада в Казахстан, за учениците 
минаха още две големи национални състезания и едно 
американско онлайн състезание. 
 В началото на февруари им предстоят областни 
кръгове на олимпиадите, работи се на високи обороти, 
няма време да се осмисли едното състезание и вече са в 
подготовка за следващото.
 Вътева е преподавател и треньор на четирима от 
отличилите се млади хора.

„
Имам една 
неосъщест-
вена мечта –   
да препода-
вам  мате-
матика  на 
немски език

ДОНА МИТЕВА

ИНТЕРВЮ

Перспективите пред всеки един от тези млади хора са големи                 ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ



СОНЯ КЕХЛИБАРЕВА

Родът Гугучкови води 
началото си от гр. Лясковец, 
Великотърновско. Към сре-
дата на 19. век това селище 
е със специален статут,запазил 
се през цялото робство. 
Семейство Гугучкови се 

занимавало с лозарство и 
бъчварство. Наследник 

на най-старите 
представители на 
рода е Цончо (Цони) 
Тонев Гугучков, роден 

ок. 1830 год. Един от 
дядовците му е ходил на 
поклонение в Света 
гора и от там е носел 
името „малък хаджия“. 
Към 1866 год. Цончо 

Гугучков е епитроп към 
една от лясковските 

черкви. Със съпругата си 
Иванка имали четирима 
сина: Илия, Димо, Димитър 
и Стефан. Растат будни и 
предприемчиви. След Съе-
динението с Източна Ру-
мелия братята решават 
наред с наследствения ло-

заро-винарски бизнес да 
създадат семейно пред-

приятие в обещаващия 
бурно развитие град 

Бургас. Семейство-
то пристига в 

морския град. По 
т о в а  в р е м е 

местността 
Кумлука, на-

мираща се извън града, се 
оказва интересно място за 
жителите, желаещи да 
строят фабрики. Общин-
ските съветници решават 
да продават земята на 
предприемчиви бургазлии и 
по този начин да пълнят 
градската хазна. Братя 
Гугучкови искат да закупят 
1800 кв.м общинска земя за 
построяването на фабрика 
за изработване на дървен 
строителен материал. 
Градският съвет одобрява 
искането като им продава 
3000 кв. м.

В доклад на австро-унгар-
ския консул в морския град 
за състоянието на индус-
трията се посочва, че „от 
1893 год. работи парна дъс-
корезница на братя Гугуч-
кови и произвежда 5500 м 
дървен материал, който до 
този момент е внасян от 
Галац, а от 1896 год. работи 
парна мелница на братя 
Гугучкови с 40 конски сили, 
която произвежда 1 125 000 
кг брашно и 225 кг трици“. 

 Архитект  
Стоян Гугучков

Роден е в Шумен на 11 
март 1890 год. в семейство-
то на Димо (1852 – 1939) и 
Пенка Гугучкови. Има двама 
братя Илия и Цончо и една 
сестра Иванка. През 1908 год. 
завършва гимназиалното си 
образование в Русе, след 
което заминава за Виена, 
Австро-Унгария да учи ар-
хитектура в „Имперската 
кралска политехника“. През 
1912 год. е принуден да пре-
късне следването си и да се 

завърне в България, поради 
обявяването на Балканската 
война, а по-късно и Между-
съюзническата. През есента 
на 1914 год. записва отново, 
този път в „Кралската 
Саксонска политехника 
Дрезден, Германия“. Предпо-
чел е този университет 
заради високото качествено 
образование и добрия препо-
давателски колектив. Неус-
пял да изкара и една година, 
Стоян Гугучков е мобили-
зиран отново в Първата 
световна война. На фронта 
са и двамата му братя Илия 
и Цончо, вече като офицери. 
Стоян е артилерист в Пър-
ви артилерийски полк под 
командването на полк. Вла-
димир Вазов. Ранен е през 
есента на 1917 год. За военни 
заслуги подофицер Стоян 
Гугучков е награден с българ-
ски орден за храброст и 
германски медал за заслуги.

След войната завършва 
образованието си в Техни-
ческия университет в Дрез-
ден като инженер-архитект. 
Завръща се в България и се 
установява в Бургас.

Първата половина на ХХ 
век е времето, когато ста-
рите стилове в архитекту-
рата отстъпват на нови 
течения. Тази промяна се 
случва в Германия и възпи-
таниците на немските висши 
технически университети 
загърбват съществуващите 
до това време схеми. На-
стъпва времето на железо-
бетона. Немски възпитаник, 
арх. Гугучков е силно изкушен 
от модернистичните сти-
лове, които впоследствие 
прилага в работата си. 

През април 1921 г. млади-
ят архитект основава ед-
нолична търговска фирма с 
предмет на дейност „про-
ектиране на планове и стро-
ителни предприятия“, а през 
1929 год. регистрира „Архи-
тектурно и строително 
бюро Стоян Гугучков архи-
тект“. То се намирало на 
някогашната улица „Цар 
Боян“ 4 (дн. „Възраждане“), 
в новопостроената по негов 
проект фамилна къща. 

През 1926 г. се жени за 
Дешка Иванова (1909-1990) 
от гр. Севлиево, възпита-
ничка на Габровската Апри-
ловска гимназия. Раждат им 
се трима сина: Димо (1927 
– 2010) и близнаците Жорж 
(1929 – 1942) и Асен (1929 – 
1970). По- късно големият 
син ще поеме пътя на баща 
си като проектант, а еди-
ният от близнаците става 
инженер.

През 1934 год. архитектът 
поема ръководството на 
дървопреработващото 
предприятие на баща си и 
чичовците си „Братя Гугу-
чкови“.

През 1939 г. дейностите 
на „Архитектурно и стро-
ително бюро Стоян Гугуч-
ков архитект“ са допълнени 
с експлоатация на гори, 
преработка на всякакъв вид 
дървени материали, търговия 
с дърва и дървени въглища.

Фабриката произвежда 
паркет от странджански 
дъб, предварително изсушен 
в модерни парни сушилни. 
По негова идея към предпри-
ятието още през 1921 г. е 
построена малка електро-
централа, която през деня 

Потомци. Четири поколения архитекти от една фамилия
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Архитект Стоян Гугучков проек

Къщата на Цвятко Стоянов на ул. „Шипка“ 6         ФОТО: ДА – БУРГАС Стоян Гугучков – студент във Виена 1911 год. Участник в Първата световна война 1917 год.

Арх. 
Стоян 
Гугучков 
1974 год.
ФОТО: ДА – 
БУРГАС
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тирал с размах и новаторство
обслужва машините, а през 
нощта осветява голяма част 
от центъра на града, теа-
търа и банката. 

От 1921 до 1944 г. арх. 
Стоян Гугучков работи 
интензивно. Трудно е да си 
представим колко енергия и 
труд са вложени за проек-
тиране на такъв обем рабо-
та.

Негово дело са големия 
мост на ж.п. линиите в 
Бургас (стария мост), ж.п. 
гарите и спирките по лини-
ята Ямбол – Елхово, вклю-
чително голямата гара в 
Елхово, стоманобетонен 
мост над река Тунджа в 
близост до гара Бояново. 

По негови проекти  са 
реализирани множество 
обществени сгради Земедел-
ска банка в Ямбол, фондови 
жилища за работниците в 
транспорта при старата 
гара „Вл. Павлов“ в Бургас. В 
морския град първият по-
строен от него обект е 
Антималаричният институт 
при Окръжна болница. След-
ват хотел „Париж“ (ул. 
„Александровска“ №4), над-
строяването на хотел 
„Централ“ (дн. ул. „Момина 
сълза“ №2), дрогерия „Зурков“ 
(ул. „Александровска“ №51), 
първоначално проектирана 
за хотел с ресторант, а 
впоследствие преустроена 
за ползване на дрогерия с 
магазин, лаборатория и 
складове по етажите. Раз-
ширение и пристройка на 
театъра на бившата Ок-
ръжна постоянна комисия в 
Бургас, днешния Бургаски 
драматичен театър „Адри-
ана Будевска“ (1926). Заедно 

с арх. Иван Маринкин про-
ектират затвора в кв. 
„Акациите“ (1935 – 1938). 
Обществени сгради в селата 
Ливада, Бояново, Черноморец, 
Сигмен и др. 

Общинските домове и 
наместничества в селата 
Дюлево, Голямо Буково, 
Мъглен, Господарево, Дъскот-
на, Каменово, Камчия, театър 
с магазини на земеделската 
кооперация в Каблешково. 
гимназията в гр. Нова Заго-
ра, земеделско училище в гр. 
Средец, училищата „Княз 
Борис І“ и „Йордан Йовков“ 
в Бургас. Негово дело са и 
училищата в селата Грама-

тиково, Факия, Мъглен, 
Тръстиково, Дебелт, Елхово 
(1937), църковно настоятел-
ство с гимназия и дневен 
детски дом в Айтос.

Сред многобройните 
фамилни къщи в Бургас се 
открояват къщата на Мария 
и Илия Зуркови (1928 – 1930), 
на А. Петков (ул. „Шипка“ 
№2), на известния футбо-
лист, тенисист, ротарианец 
и масон Цвятко Стоянов, ( 
ул. „Шипка“ №6), на област-
ния управител Антон Ко-
заров (ул. „Шейново“ №14), 
сградата на Стефан Кирчев, 
( ул. „Оборище“ №27), сме-
сената сграда с клиника и 
жилищна част на д-р Кон-
стантин Сърбянов (ул. 
„Фердинандова“ №29) и др. 

За трудовата си дейност 
през 1942 г. арх. Стоян Гугу-
чков е награден с кавалерски 
кръст на орден „За граждан-
ски заслуги“ с корона.

През м. февруари 1937 год. 
в Бургас се учредява Ротари 
клуб. В списъка на първите 
ротарианци е Стоян Гугу-
чков наред с Матей Хаджи-
петров, Илия Зурков, Лю-
бомир Зурков, Константин 
Бези, Евтим Кобарелов, 
Петър Диманов и др.

Но идва 9 септември 1944 
г. и новата власт преобръща 
живота на хиляди българи. 
Подобно на повечето пред-
ставители на културния, 

интелектуален и професи-
онален елит съдбата на арх. 
Гугучков е нерадостна. През 
1947 г. фабриката за дървен 
материал и паркет е национа-
лизирана, а частното архи-
тектурно бюро на Гугучков 
е забранено.Това слага край 
на неговата дългогодишна и 
успешна строителна работа.

Но новото управление 
започва да изпитва дефицит 
на качествени и с опит кадри. 
По тази причина през март 
1948 г. арх. Гугучков е поканен 
на работа в новосъздадено-
то Държавно строително 
обединение, където заема 
различни длъжности, вклю-
чително Върховен техниче-
ски ръководител. Става един 
от учредителите на Тери-
ториална проектантска 
организация (ТПО) Бургас. 
През 1953 г.е назначен като 
старши проектант І степен 
и директор на ТПО. Обуча-
ва поколения млади архите-
кти. Награден е със значка 
„Отличник на Министер-
ството на строителство-
то“.

През 1960 год. в Бургаска-
та проектантска организа-
ция тържествено отбеляз-
ват 70-годишнината му. Три 
години по-късно се пенсиони-
ра по болест, но до смъртта 
си работи като сътрудник 
на РПО – Бургас.

Умира на 29 юни 1974 г. в 
Бургас на 84-годишна възраст.

Наследниците  
в архитектурната 

професия

Димо Гугучков (1927 – 
2010). След многобройни 
спънки от новата власт, 
поставили го в невъзможност 
да учи мечтаната специал-
ност „Архитектура“, за-
вършва немска филология в 
СУ „Кл. Охридски“, но успя-
ва да наследи професионално 
баща си. Работи в ДСО и 
впоследствие в Проектант-
ската организация. Става 
заедно с арх. Гугучков съос-
новател на Съюза на архи-
тектите в България (САБ) 
през 1965 г. Пенсионира се 

като уважаван и опитен 
проектант в ТПО Бургас, 
групов ръководител в „Ин-
дивидуално жилищно стро-
ителство“.

Д-р арх. Филипа Гугучко-
ва (1959) завършва Немската 
гимназия в родния си град 
Бургас и също като дядо си 
– архитектура в Германия, 
в прословутия Bauhaus-
Universität във Ваймар. През 
1984 год. започва работа в 
Териториална проектант-
ска организация Бургас, от 
1989 до 1992 г. е главен архи-
тект на гр. Приморско. 
Междувременно изготвя и 
защитава дисертационен 
труд на тема „Жилища за 
инвалиди в количка“ в Уни-
верситета по архитектура, 
строителство и геодезия 
(УАСГ) в София под ръко-
водството на проф. арх. В. 
Вълчанов. През 1990 г. спе-
циализира в Архитектурно 
бюро Konrad Fischer, Hochstadt 
am Main, Германия, а от 1992 
до 1995 г. е проектант във 
фирма A-Z Projektmanagement 
в гр. Лайпциг, Германия. През 
1992 год. създава в гр. Бургас 
собствената архитектурна 

фирма „Гебуплан“ ЕООД, 
която ръководи успешно и 
до днес. Проектант е на 
стотици сгради в цялата 
Бургаска област. 

Синът на д-р арх. Гугуч-
кова и правнук на арх. Гугу-
чков арх. Васил Дончев (род. 
1985 г.) следва фамилната 
традиция и учи в бургаската 
немска езикова гимназия 
„Гьоте“, следва архитекту-
ра в УАСГ в София, като се 
дипломира през 2010 г. През 
2013 – 2015 г. завършва ма-
гистратура по „Опазване на 
архитектурното наследство“ 
във Висше строително учи-
лище (ВСУ) „Любен Караве-
лов“ гр. София, а от 2018 г. 
е докторант по „Теория и 
история на архитектурата“ 
в същото учебно заведение.

Авторката благодари на 
арх. Васил Дончев, който 
предостави своето изследва-
не за творческия път на не-
говия прадядо арх. Стоян 
Гугучков, както и снимки от 
семейния архив. С благодар-
ност и към Държавен архив 
Бургас, съхранили документи 
и снимки за архитекта.

Реклама за архитектурното бюро „Стоян Гугучков“

Сем. Дешка и Стоян Гугучкови 1928 г.

Синът Димо 
Гугучков 

(1927 – 2010)

Фамилна фотография на семейство Гугучкови (седнали: Пенка Д. Гугучкова, Димо Ц. Гугучков, 
Стоян Д. Гугучков; прави: Цончо Д. Гугучков, инж. Никола Милев и Иванка Д. Милева с дъщеря им 
Петя Н. Милева, Илия Д. Гугучков), Бургас, 1914 г.

Бургас, порталът на Окръжния затвор в строеж, 1935-38 г.



История. Уникална изложба показва малко известни факти за българите в четите на 
Гарибалди, бойни знамена и оръжия

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Стремежът към свобода 
е неотделима част от исто-
рията на човечеството. Тя 
е изконното право на всеки 
един жител на планетата и 
заради нея са провеждани, 
провеждат се и ще продъл-
жават да се провеждат 
борби от всякакъв вид. Бал-
каните през XIX век са наже-
жено до червено буре с барут. 
Освободителни движения 
срещу Османската империя 
се формират във всяка една 
страна и едно по едно буре-
тата започват да избухват.

Немалка част от великите 
ни революционери, борещи 
се за Свободна България, 
преди това взимат участие 
в борбите на съседните ни 
народи – сърби, гърци. Възро-
жденци като Димитър Общи 
и Капитан Петко войвода 
участват в четите на единия 
от Бащите на модерна Ита-
лия Джузепе Гарибалди по 
време на Италианската ре-
волюция. Именно с натрупа-
ния опит от там по-късно 
помагат и за Освобождение-
то на България. 

Лидери като Гарибалди и 
Васил Левски представляват 
идеалите на свободата и 
независимостта, вдъхновя-
вайки милиони хора да се 
борят за освобождението на 
своите нации. Техните уси-
лия и жертви отразяват 
волята на народа за самооп-
ределение и противопоста-
вяне на тиранията, като 
поставят основите за фор-
мирането на модерни нации 

и утвърждаването на нацио-
налната идентичност.

Непознатите  
възрожденци,  

сражавали се в Италия

В Регионален исторически 
музей – Бургас може да бъде 
разгледана уникалната из-
ложба – „Аргонавтите на 
свободата – Гарибалди и 
българите“. Експозицията 
гостува от Музея на Възраж-
дането във Варна и показа 
изключително интересни 
артефакти от епохата на 
великия италиански револю-
ционер и българското участие 
в движението му.

Изложбата бе открита 
със специалното гостуване 
на почетния консул на Ита-
лия във Варна и Бургас Анто-
нио Таркуинио, Милена Ни-
колова, уредник във варненския 
музей и домакините замест-
ник-кметът Диана Саватева, 
директорът на РИМ-Бургас 
д-р Милен Николов и уред-
никът Иванка Делева. 

„Защо е важно да се види 
тази изложба? Тя представя 
идеите на италианското 
обединение и държава, което 
е факт благодарение именно 
на Джузепе Гарибалди. Една 
личност, от която са се 
вдъхновявали не само българи, 
но и световни личности. Той 
е известен като революцио-
нер не само на Апенините, но 
и в Бразилия, Франция и къде 
ли не още. Самият Гарибалди 
е единият от Бащите на 
Отечеството, заедно с Ка-
мило Кавур, Джузепе Мацини 

и крал Виктор Емануил II. Те 
създават днешна Италия. В 
тази изложба може да види-
те защо те са били вдъхно-
вение за хората и пример за 
всички революционери“, за-
яви д-р Николов.

Правнучката на 
Гарибалди дарява бойни 

знамена на наш музей

Милена Николова от вар-
ненския музей обясни, че 
изложбата има вече някол-
когодишна история, но по-
стоянно се обогатява.

„Благодарение на усилията 
на Негово Превъзходителство 
Антонио Таркуинио тази 
изложба се реализира в маща-
бите, в които се реализира 
сега. Нашата идея беше да 
почетем българите гарибал-
дийци. Събирайки тази ин-
формация се обърнахме с 
молба към него, за да можем 
да направим една изложба, 
която да е цялостно пред-
ставяне на тези родни рево-
люционери, които остават 
въпреки всичко неизвестни. 
Тогава по негова идея напра-
вихме контакт с фондация 
„Джузепе Гарибалди“ и вдъ-
хновена от идеята правнуч-
ката на революционера – 
Анита Гарибалди, пое личен 
ангажимент да съдейства за 
реализирането на изложбата. 
Тя дойде във Варна, като 
донесе бойни знамена от 
дружините на прадядо ѝ. 
Като видя нашето желание 
да развиваме експозицията, 
тя остави като дар едно от 
тези бойни знамена. Така 
нашата колекция бе допъл-
нена с още един изключител-
но ценен артефакт. Под 
него са се сражавали хора, 
които са дали живота си за 
нашето освобождение“, по-
сочи уредникът в Музея на 
Възраждането.

Тя не пропусна да изтъкне 
съпричастността на бълга-
рите към освободителните 
движения на всички съседни 
народи. 

„Когато Гарибалди обявя-
ва своите походи, под него-
вите знамена се стичат 
хиляди българи. Тук ще види-
те имена като Димитър 
Общи – една противоречива 
личност за българската ис-
тория. Но тук ще видите и 
Капитан Петко войвода. 
Този човек, този титан на 
българската революция, не-
заслужено пренебрегнат в 
някои отношения, е ръково-
дител на отряда на българи 
и италианци гарибалдийци. 
Представете си какво дове-
рие е трябвало да има вече 
почти 70-годишният Гари-
балди да довери своите хора 
на 20 и няколкогодишния 
младеж – Капитан Петко 
войвода“, разказа още Нико-
лова.

Освен непознатите бъл-
гари-гарибалдийци, за които 
е изнесена информация, в 
изложбата има и лични вещи 
на Паскал Станини. Той е 
италианец-гарибалдиец, 
който след Освобождението 
на България, живее у нас и 
създава семейство. Работи 
като служител по жп лини-
ята Русе – Варна. В изложба-
та нещата му са предоста-
вени от правнучката му 
Летиция Атанасова.

Италиански худож-
ник рисува портрети 
на Левски и Гарибалди

Също интересно попълне-
ние в експозицията са две 
картини на италианския 
художник Алесандро Киарапа. 

„След като проучи исто-
рията на нашата изложба и 
хората, които са вдъхновили 
нашите български револю-
ционни борби, той намери 
най-големи прилики между 
Гарибалди и Левски. Младият 
художник сътвори на двама-
та портрети, които са ри-
сувани единствено с пръсти. 
Киарапа е уникален и дари 
двете картини на музея. 
Портретът на Левски е 
вторият изработен от 
чужденец и посветен на Лев-
ски“, обясни тя и продължи:

„Ние, българите, винаги 

сме били съпричастни към 
съдбата на нашите съседи и 
народи, които търсят осво-
бождението си, дори и сами-
ят Левски, когато го попи-
тали какъв ще стане в 
свободна България, той казал, 
че ще отиде да се бие за сво-
бодата на други хора. Мисля 
си, че ние и сега сме такива 
– съпричастни, отдаващи се 
емоционално на съдбите на 
други народи. Смятам, че с 
тази изложба показваме на-
шето желание да бъдем сво-
бодни телом и духом“.

Почетният консул на свой 
ред направи сравнение между 
войните, в които участват 
гарибалдийците, и 

днешните военни 
конфликти

„Когато нашият Гарибал-
ди и вашият Петко войвода 
участват във войни – те са 
за свобода. Днес война се 
води само за пари“, конста-
тира Таркуинио.

Заместник-кметът Диана 
Саватева благодари на гос-
тите за изключително ин-
тересната информация, 
която изнесоха и предаде 
поздравленията на кмета 
Димитър Николов.

„Радвам се, че имаме въз-
можност да се насладим и 
получим допълнителна ин-

формация за този период от 
нашата история чрез арте-
фактите, които сте предос-
тавили. Много интересно бе 
всичко, което чухме като 
факти и ще е много полезно 
за хората, които ще дойдат 
да разгледат изложбата. Имах 
възможността на и удоволст-
вието да присъствам на 
откриването на паметника 
на Капитан Петко войвода 
в Рим. Това е едно доказател-
ство за тази емоционална 
връзка между паметта на 
европейските народи, особе-
но когато мисията е пости-
гане на свобода и независимост. 
Благодаря на ръководството 
на музея, че е инициирало 
това партньорство, защото 
идеята е не само да имаме 
собствени експозиции, но да 
видим и това, което са съ-
брали колеги от други места. 
Ще направим всичко необхо-
димо да разпространим ин-
формация и заедно с музея да 
организираме повече бургаски 
ученици да посетят експо-
зицията“, каза тя.

Уредникът в Историческия 
музей Иванка Делева уточни, 
че вече е организирано посе-
щение от ученици, а на 3 
март, когато е почивен ден, 
в музея идват много посети-
тели. 

„До края на март излож-
бата ще може да бъде видяна 
от всеки“, добави тя.

За Свободата, гарибалдийците и  
приликата на Левски с великия италианец

14 ПАМЕТ 9 – 15 ФЕВРУАРИ 2024   I 

Портретите, нарисувани с пръсти от италианеца Алесандро Киарапа             ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Почетният 
консул на Ита-
лия за Бургас и 
Варна Антонио 
Таркуинио 
съдейства за 
обогатяване-
то на експози-
цията
ФОТО: ГЕОРГИ 
РУСИНОВ

Оригинални униформи, носени от българските гарибалдийци са 
част от изложбата   

Арсеналът на родните четници  ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ
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Община Бургас приема  
рекорден бюджет за спорт
ГЕОРГИ РУСИНОВ

Финансова инжекция от 
215 000 лева ще се окаже спася-
ваща за футболния клуб „Чер-
номорец 1919“. В бюджета на 
единствения професионален 
клуб в Бургас се отваря дупка 
от 400 000 лева заради отте-
глянето на бетинг-компании-
те като спонсори. За казуса 
информира председателят на 
Спортната комисия Красимир 
Калудов по време на заседание-
то, в което се коментираха 
средствата в общинския бюджет 
за спорт. 

„Отборът ще изкара до края 
на това първенство, но за 
следващото въпросителните 
са много. Искам да попитам 
заместник-кмета по финан-
сите дали има възможност и 
каква сума можем да отделим, 
за да им помогнем? ФК „Чер-
номорец 1919“ е вероятно 
най-евтиният отбор като 
издръжка в „Б“ група, но въпре-
ки всичко отборът се надигра-
ваше успешно и със „Септември“ 
(София), и с ЦСКА 1948. Те се 
развиват доста добре и ако 
можем да увеличим бюджета 
им, ще им осигурим устойчи-
вост. Едва ли Общината може 
да уреди още 400  000 лева, 
това е нещо огромно“, каза 
той.

Заместник-кметът по фи-
нанси Станимир Апостолов 
коментира, че е запознат с 
проблема с бетинг-компаниите. 

„400 000 лева е много сери-
озна сума. Разбира се, че дово-
дите ги приемам, тъй като 
виждате всички, че с поправ-
ките в държавния бюджет, 
бетинг-компаниите, които са 
основни спонсори на спортни-
те клубове, масово се оттеглят. 

Виждате какво става с баскет-
бола на ЦСКА, футболният 
ЦСКА 1948 продава усилено 
играчи. Бетинг-компании ма-
сово или намаляват, или пре-
кратяват спонсорствата си, 
тъй като в държавния бюджет 
има заложени четвърт милиард 
повече данъци от хазарт. Този 
дефицит на „Черноморец“ 
Общината не може да го покрие 
целия, нужно е клубът да по-
търси и спонсори. Може би в 
рамките на 215 000 лева можем 
да завишим. Това може да покрие 
общинският бюджет, но сред-
ствата да са насочени към 
школата“, посочи ресорният 
зам.-кмет.

Членовете на комисията 
Георги Маринчев и Тодор Йо-
сифов изказаха мнения, че 
подкрепят увеличението във 
финансирането на „Черномо-
рец“, но изразиха съмнения, че 
и други отбори ще поискат 
такова. Маринчев дори пред-
ложи, ако има възможност да 
се предвидят повече средства 
и за двата волейболни отбора 

и този по баскетбол, тъй като 
са на водещи позиции в елит-
ните първенства. Апостолов 
отговори, че всички предста-
вителни отбори са подкрепени 
подобаващо и заяви, че тази 
година Община Бургас има 
рекорден бюджет за спорт – над 
3 млн. лева. 

„Както виждате, подпома-
гат се отбори, които имат 
спонсори, не подпомагаме та-
кива изцяло и само с общински 
средства. Не можем да говорим 
за чисто общински клубове, 
както бяха на времето и „Неф-
тохимик“ и „Черноморец“. 
Това е клуб, който за разлика 
от всички останали клубове, 
си изпълни за една година ин-
вестиционните намерения. 
Създаде нова база с осветление. 
На същата база подготвя про-
ект с трибуни, който да по-
лучи лиценз за професионален 
футбол. Само до момента са 
налели половин милион лева. 
Това са ми доводите да възпри-
ема това предложение“, уточ-
ни заместник-кметът.

Явор Костов от БСП спо-
дели, че Общината е длъжна да 
помогне, защото Бургас заслу-
жава да има отбор в професио-
налния футбол. Той изрази 
надежда, че с такава ангажира-
ност ще се намери и някой 
по-сериозен спонсор.

Другият ресорен замест-
ник-кмет – този по спорта, 
Манол Тодоров, също взе 
отношение по темата. Той 
заяви, че доводите на коми-
сията са добри.

„Устойчив отбор има, ко-
гато има дом. „Черноморец“ 
направи немалки крачки и за-
почнаха да си изграждат базата. 
Миналата година в края кан-
дидатстваха и искат да запо-
чнат по втора фаза работа с 
проект за 6 милиона лева. Бе-
тинг-компаниите не само ще 
отворят една пропаст. Те, 
оттегляйки се от спорта в 
България, ще фалират огромен 
процент от клубовете. Това 
ще стане още тази година. Ние 
можем да се гордеем, че с фи-
нансовата политика, която 

Община Бургас има, имаме 
възможност да подпомогнем 
единствения си професионален 
футболен клуб в момента. 
Според мен не трябва да ко-
ментираме изобщо трябва ли 
да се случи, или не. Щом финан-
систите казват, че може, 
значи е така. Това е рамка в 
началото на бюджета. Ще има 
и актуализация. Желателно е 
наистина бизнесът да живне 
малко. Ще правим срещи в 
следващите месеци, за да има 
някакво обединение, защото 
само така ще се случат неща-
та. Искам да завърша с това, 
че тази Спортна комисия 
трябва да се гордее, че с близо 
1 млн. лева повече е бюджетът 
за спорт на Община Бургас“, 
обясни той.

Така комисията формулира 
предложение, което бе възпри-
ето от администрацията, а 
именно за ДЮШ на ФК „Чер-
номорец 1919“ да бъдат увели-
чени средствата с 215 000 лева. 
Предстои следващата седмица 
бюджетът да се гласува в зала. 

Средства. 215 000 лева спасяват ФК „Черноморец 1919“ след оттегляне на бетинг-спонсор

ВЪЗПОМЕНАНИЕ

На 16.02.2024 г. се навършват
10 години
от кончината 

на скъпата ми сестра

адвокат 
Мариана Атанасова 

Миткова

Нека всички, които я познаваха, 
да си спомнят с обич и уважение за нея!

Поклон пред светлата ѝ памет
От брат ѝ

Управителният Съвет на Сдружение с нестопан-
ска цел „Българска асоциация на пенсионери 
обединени”(БАПО) на основание чл. 27 от ЗЮЛНЦ 
и чл. 25 от Устава на Сдружението, свиква Общо 
събрание на Сдружението, което ще се проведе на 
12.03.2024 г. от 10.00 часа в гр. Бургас, жк „Лазур” 
бл.89 – клуб на БАПО Бургас, при следния 

ДНЕВЕН РЕД:
1. Доклад за дейността на УС на СНЦ „Българска 

асоциация на пенсионерите обединени“ през 2023 
година;

2. Приемане на Годишния финансов отчет на 
СНЦ „Българска асоциация на пенсионерите обе-
динени“ за 2023 година;

3. Приемане на Годишен доклад по чл.40 ал.2 

от ЗЮЛНЦ за дейността на СНЦ „БАПО“ през 2023 
година;

4. Освобождаване и избор на нови членове на 
УС

5. Други
При липса на кворум, на основания чл. 27 от 

ЗЮЛНЦ и чл.27 ал.(2) от Устава, Общото събрание 
ще се проведе един час по-късно, на същото мяс-
то и при същия дневен ред, независимо от броя на 
присъстващите членове на сдружението.

Писмените материали, свързани с дневния ред 
са на разположение на членовете на Общото съ-
брание в офиса на Сдружението по седалище и 
адрес на управление, ГР.Бургас, жк „Лазур” , бл 89 
– клуба на БАПО.

Обява за инвестиционно 
намерение

Димитър Дянков Христов 
съобщава на заинтересова-
ните лица и ведомства за 
инвестиционното си намере-
ние да изгради жилищна 
сграда в УПИ XV кв. 46, с. 
Ново Паничарево, общ. При-
морско.

О Б Я В А

На основание чл.18/2/ от Наредба за условията и реда за упражняване правата на собственост в тър-
говски дружества, участието в граждански дружества и сключването на договори за съвместна дейност 
от Община Бургас и Решение № 45 / 07.02.2024г на Управителя, обявява търг с явно наддаване за 
отдаване под наем на помещения собственост на “БУРГАСБУС” ЕООД гр.Бургас при следните условия:

Обект
№

адрес Вид на имота Площ 
кв.м. 

Начална 
цена в лв 
без ДДС 

Размер на 
депозита в 

лева 

Стъпка за 
наддаване 

в лева

Цена на тръжни 
документи без 

ДДС  

1.1 ул.”Индустриална” 4 услуги /сервиз/ 488  588 1764 59 110
1.13 ул.”Индустриална” 4 Склад 

с прил.открита площ
36 

 30
340 1020 34 110

1.20 ул.”Индустриална” 4 произв. предн. 29 17 51 2 110
2.1 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 

продажба на билети
4+4 275 825 28 110

2.2 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 
продажба на билети

4+4 275 825 28 110

2.3 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 
продажба на билети

4+4 275 825 28 110

2.8 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 
продажба на билети

4+4 275 825 28 110

2.9 Автогара”Запад” пом. за търг.д-ст 54 365 1095 37 110
2.21 Автогара”Запад” пом. за продажба на 

билети
8 275 825 28 110

2.23 Автогара”Запад” услуги 17 119 357 12 110
4.1 Транспортна къща площ фоайе 3 200 600 20 110
5.4 Aвтогара Средец пом. за търг.д-ст 118 185 555 19 110
7.2 Авт.Изгрев площ 1 150 450 15 110

Търгът ще се проведе на 26.02.2024г. от 10.00ч. в административната сграда на “БУРГАСБУС”ЕООД 
гр.Бургас ул “Индустриална” № 1. 
Тръжна документация може да се закупи всеки работен ден от датата на публикуването на обявата 
от 09.00 до 11.30ч и от 12.30 до 15.00ч в касата на дружеството.
Депoзитът за участие се заплаща до 23.02.2024г.
Оглед на обектите се извършва всеки работен ден от 10.00ч до 16.00ч. от датата на публикуване на 
обявата, след представяне на документ за закупена документация за участие в търга.
Срокът за отдаване под наем на помещенията е три години. 
Телефон за допълнителна информация 088 678 8394.

ПОКАНА ЗА СВИКВАНЕ НА ОБЩО СЪБРАНИЕ НА СДРУЖЕНИЕ 
„БЪЛГАРСКА АСОЦИАЦИЯ НА ПЕНСИОНЕРИТЕ ОБЕДИНЕНИ“ БУРГАС

За реклама:
056 825 435
0878 424 698

„
Този дефицит 
Общината не 
може да го 
покрие целия, 
нужно е клубът 
да потърси и 
спонсори

Станимир Апостолов, 
заместник-кмет по 
финанси

„
„Черноморец“ 
се развива 
доста добре и 
ако можем да 
увеличим 
бюджета им, 
ще им 
осигурим 
устойчивост

Красимир Калудов, 
председател на 
Спортната комисия

С това допълнително финансиране издръжката на клуба от страна на Общината става почти 
половин милион лева                      ФОТО: ФК „ЧЕРНОМОРЕЦ“, АРХИВ

„
Бетинг-
компаниите  
не само ще 
отворят една 
пропаст, 
оттегляйки се 
от спорта в 
България,  
ще фалират 
огромен 
процент от 
клубовете

Манол Тодоров 
заместник-кмет по 
спорт и туризъм



ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Бургазлията Кирил Ев-
тимов беше сред гостите 
в главната трибуна на 
стадион „Анфийлд“ при 
победата с 5:2 над „Норич“ 
за FA Cup. Той беше в ком-
панията на своя баща Андрей, 
който е дългогодишен при-
върженик на „червените“ 
от Града на „Бийтълс“. 
Мачът беше в центъра на 
вниманието на световните 
медии, тъй като само дни 
по-рано мениджърът на 
мърсисайдци Юрген Клоп 
обяви, че ще напусне поста 
си след края на сезона. 

Въпреки сериозния инте-

рес към неговата личност, 
германският специалист 
отдели време за среща с 
Евтимов преди победата 
на тима си. Родният фи-
нансист предаде на 56-го-
дишния мениджър на „Ли-
върпул“ специални поздрави 
от бившия национал Дими-
тър Рангелов, който игра 
под ръководството на Клоп 
в „Борусия“ (Дортмунд). 
От своя страна Юрген Клоп 
изказа благодарността си 
на всички български фенове 
на „Ливърпул“ за подкрепа-
та към отбора и се поин-
тересува от настоящото 
ежедневие на Рангелов. Той 
остана много впечатлен, 

когато разбра, че бившият 
му играч е останал във 
футбола и работи с деца в 
Германия.

По време на престоя си 
в Ливърпул Евтимов успя 
да посети и музея на леген-
дарните „Бийтълс“, който 
се намира на доковете в 
пристанищния град. Това е 
място, което всеки, отишъл 
в града, е задължен да посети. 
Там човек се пренася на 
невероятно пътешествие, 
докато вниква в историята 
за това как четирима мла-
дежи от Ливърпул от 
скромното си детство се 
изстрелват към шеметни-
те върхове на славата и 

богатството. Репликите 
на улица „Матю“, студия-
та „Ейби Роуд“ и „Кавърн“ 
пресъздават автентично 
началото на 60-те години, 
като позволяват всеки 
лично да се докосне до мес-
тата, които са помогнали 
на „Бийтълс“ да се превърнат 
в най-великата група в све-
та. Посещавайки музея 
„Историята на Бийтълс“ 
в Ливърпул, феновете може 
да разгледат специални из-
ложби, автентични суве-
нири и ексклузивни снимки, 
както и още много други 
неща, които има в този 
най-награждаван музей на 
„Бийтълс“ в Ливърпул.
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Несебър става  
столица на любовта 
ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

За единадесета година Об-
щина Несебър ще отбележи 
14 февруари със събития, 
посветени на любовта и ви-
ното.

Топлината от нежността 
и любовното опиянение от-
ново ще бъдат в центъра на 
един вълнуващ празничен ден 
в зимното очарование в най-
романтичния български град.

На Трифон Зарезан по тра-
диция несебърското село Гю-
льовца отбелязва Празника на 
младото вино. Честването на 
светеца-закрилник на лозарите 
и производителите на опия-
няващия еликсир ще започне 
със зарязване на лозовите ма-
сиви в населеното място, из-
вестно с качеството на вина-
та, произведени от местни 
майстори. Празненствата ще 
продължат в центъра на Гю-
льовца, където ще бъде обявен 
тазгодишният победител в 
конкурса за най-добро вино.

„Сребърна сватба“ е събитие, 
с което Община Несебър ще 
почете семействата, склю-
чили граждански брак преди 
25 години. Церемонията, 
която е с начален час 11.00, 
отново ще се проведе в риту-
алната зала на Старото 
кметство и за трети път ще 

бъде водена от кмета на Не-
себър Николай Димитров. С 
това изключително емоцио-
нално, специално и романтич-
но събитие общината отпра-
вя комплимент към двойки, 
чийто брак е устоял на пре-
дизвикателствата на време-
то и бурите на живота, а 
любовта им е съхранила сила-
та си, събрайки двама в едно 
неразривно цяло.

Празникът на любовта и 
виното ще продължи от 12.00 
ч. на пл. „Жулиета Шишма-

нова“ с концерт на народната 
певица Жечка Сланинкова, 
която ще покани присъства-
щите на кръшни хора и все-
народно веселие в ритъма на 
българския фолклор.

От 17.00 часа в Артиум 
център ще бъде открита 
изложбата „Любов и вино“ на 
Дружеството на несебърски-
те художници. Местните 
майстори на четката ще 
представят изпълнен с цве-
тове и нюанси спектакъл на 
чувствата, топлината и 

омаята на морския бряг.
Едно от събитията, с 

които тазгодишният 14 
февруари ще остане незабра-
вим, е концертът на „Тоника 
СВ“. Обичаните изпълнители 
от една от най-талантливи-
те и доказали своето място 
на българската музикална 
сцена формации, ще отбележат 
Празника на любовта и вино-
то заедно с гражданите и 
гостите на Несебър на площад 
„Жулиета Шишманова“ от 
17.30 часа.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Новият български филм 
„Пулсът на танца“ със 
силна бургаска следа и в 
сюжета, и в артистично-
то присъствие направи 
предпремиера в Бургас. В 
четвъртък вечер в Кул-
турен дом НХК публиката 
имаше възможност да 
разговаря и да се снима с 
част от екипа: Георг Ки-
ряков – съсценарист и 
изпълнител на главната 
роля, малката Мартина 
Кондаклиева, Ники Илиев, 
режисьора Георги Костов, 
за когото това е поредна 
продукция на бургаски 
терен. Изпитанието и 

очарованието да си състе-
зател по спортни танци 
е в основата на филмовия 
сюжет. Спортът е с впе-
чатляващи традиции в 
Бургас, стотици са пре-
миналите през трениро-
въчните зали, самият Георг 
е един от тях. Затова и в 
салона имаше много бивши 
и настоящи състезатели. 
Георг Киряков не само 
показва, че с хъс и талант 
се постигат мечти, но и 
дава сериозна заявка за 
актьорска кариера.

„Пулсът на танца“ е 
един от филмовите про-
екти, реализирани с под-
крепата на Общински фонд 
„Култура“.

„Пулсът на танца“ 
разкрива живота на 
спортните танци 

14 февруари. „Тоника СВ“ обещават незабравим празник 

Да посетиш митичния „Анфийлд“ 
и музея „Историята на „Бийтълс“ в Ливърпул

09:00 ч. – Празник на младото вино 
с. Гюльовца – пред кметството

11:00 ч. – „Сребърна сватба“ – ритуал за подновяване на брачна клетва
Ритуален дом – Несебър, стара част (Старото кметство)

12:00 ч. – Концерт на народната певица Жечка Сланинкова
площад „Жулиета Шишманова“, Несебър – нова част

17:00 ч. – Откриване на изложба „Любов и вино“ 
на Дружеството на несебърските художници

Артиум център

17:30 ч. – Концерт на „Тоника СВ“
площад „Жулиета Шишманова“,

 Несебър – нова част

Георг Киряков, Мартина Кондаклиева и режисьорът Георги 
Костов по време на премиерата в Бургас         ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

В града на Битълс задължително трябва да се посети музея на 
великата музикална четворка

В музея „Историята на Бийтълс“  може да разгледат специални изложби, автентични сувенири и ексклузивни снимки

Кирил 
Ефтимов 
с баща си 
на леген-

дарния ста-
дион 

ФОТО: ЛИЧЕН 
АРХИВ
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